
Protok6l nr XXIV/15

przebiegu obrad Rady Miasta Wloclawek

w dniu 26 wrzeSnia 2016r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wlocfawek

Zielony Rynek 11l13



W dniu 26 wrzeinia 2016 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek przy ul.
Zielony Rynek 11/13 rozpoczqly sig obrady XXIV sesji Rady Miasta Wfoclawek Vll kadencji,
kt6rq zwoial i kt6rej przewodniczyl radny Jarosfaw Chmielewski Przewodniczqcy Rady
Miasta Wloclawek.

Ad. 1

Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesii
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski otworzyi obrady XXIV sesji Rady
Miasta Wioclawek, witajQc Prezydenta Miasta Wfoctawek Marka Wojtkowskiego, Zastqpc6w
Prezydenta Miasta, a takie dyrektor6w wydzial6w oraz pozostalych pracownik6w Urzqdu
Miasta. Przewodniczqcy Rady Miasta powital takie obecnych na sesji przedstawicieli
wtociawskich medi6w, mieszkafic6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczqcych w
obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
Chmielewski stwierdzil, ii na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z

listq obecno6ci 21 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 26 wrze6nia br. sq prawomocne.
Lista obecnosci radnych z XXIV sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu,
Lista os6b uczestniczEcych w XXIV sesji Rady Miasta stanowi zalacznik do protokoiu.
- przyjqcie protokolu z obrad Xxlll sesji Redy Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e w Biurze Rady

Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta dostqpny byl do wglqdu
projekt protokolu Nr 2312015 z obrad XXlll sesji Rady Miasta Wloclawek Vll kadencji, kt6ra
odbyla siq w dniu 29 sierpnia 2016 roku, z kt6rym to protokofem radni mogli siq zapoznad i

wnie6i ewentualne uwagi. Przewodniczqcy Rady Miasta stwierdzil, i2 w dniu 22 wrzeinia br.
radny Janusz Dqbczyfski wni6si poprawke do protokolu z obrad XXlll sesji Rady Miasta
polegajqcq na sprostowaniu wynik6w giosowania nad projektem uchwaly w sprawie
odwolania Przewodniczqcej Komisji Budietu, Rozwoju iPromocji Miasta. Przewodniczqcy
Rady Miasta poinformowal,2e w dniu 23 wrzeinia br. po przejrzeniu zapisu z przebiegu
obrad XXlll sesji Rady Miasta uwzglQdnii wniosek radnego Janusza Dqbczyriskiego w zwiqzku
z powyiszym w protokole z obrad zostanA zamieszczone nastqpujqce wyniki glosowania: za

przyjqciem projektu uchwaly gtosowalo 9 radnych, 5 radnych byto przeciwnych, 8 radnych
wstrzymalo siq od glosu.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski zapytaf czy sq ze strony radnych
propozycje zmian do zaproponowanego porz4dku obrad.
Radni nie zglosili zmian natomiast zmianq zglosil Przewodniczqcy Rady Miasta i

zaproponowaf zdjqcie z porzqdku obrad punktu nr 13 dotyczEcego projektu uchwaly w
sprawie zamiaru utworzenia Liceum Plastycznego we Wloclawku. Jak wyjaSnil
Przewodniczecy Rady Miasta propozycja utworzenia takiej plac6wki wymaga szerszej
analizy, spotkania z Radq Rodzicami i gronem pedagogicznym stad propozycja zdjecia
uchwaly z porzqdku obrad XXIV sesji Rady Miasta.



NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie zdjqcie z porzqdku obrad
ww. punktu dotyczQcego projektu uchwaly w sprawie zamiaru utworzenia Liceum
Plastycznego we Wtoclawku.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci 21 radnych za zaproponowana
zmianq porzqdku obrad opowiedzialo sie 15 radnych przy 4 glosach przeciwnych oraz 2

glosach wstrzymujqcych siq.

W rezultacie dokonanego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e punkt
13 zostal zdjqty z porzqdku obrad XXIV sesji natomiast pozostale punkty ulegajE
przesu niqciu w kolejno5ci chronologicznej.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoSci miasta w okresie miqdzysesyjnym.

Informacja z dzialalno(ci w okresie miqdzysesyjnym, kt6rq przedstawif Radzie Miasta
Prezydent Miasta Marek Wojtkowski, obejmuje okres od dnia 29 sierpnia do dnia 26

wrzeinia br. iprzedstawia siQ nastepujEco:
W zakresie dziafafi Biura Zam6wiei Publicznych m.in.:
- zawarto kilka um6w dotyczqcych zam6wieri publicznych, m.in. umowq na rozbudowq sieci
komunikacyjnej dr6g rowerowych na terenie miasta; umowQ na budowq imodernizacjq
oiwietlenia ulic oraz umowq na budowq czterowlotowego ronda na skrzy2owaniu ulic
Hutnicza - Promienna - Pogodna - Budowlanych. W toku sA kolejne postepowania.
Wydzial Inwestycji koordynuje obecnie okolo 60 zadari inwestycyjnych z r62nym stopniem
zaawansowania realizacji.
W zakresie Wydziatu Polityki Spofecznej iZdrowia Publicznego m.in.:
- zako6czono rekrutacjq do programu "AktywnoSi Wloclawskich Senior6w". Tajqcia z

zakresu kultury i sztuki, zajqcia relaksacyjno-tan eczn e oraz sportowo-rekreacyjne
prowadzone bqdq w Centrum Kultury Browar B. Zajqcia rozpoczqly siq 21 wrzesnia i

potrwaje do 10 listopada. Program zakoriczy prezentacja dziafalnodci wloctawskich
senior6w, kt6rq zaplanowano w CK Browar B w dniu 14 listopada, czyli w Swiatowy Dzieri

Seniora.
- Wloclawek po raz kolejny wiqczyf siq do realizacji regionalnych program6w polityki
zdrowotnej opracowanych ptzez Urzqd Marszalkowski Wojew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego, w tym: Programu wykrywania zakaie6 wzw B iC. Przewidziano wykonanie
badari u 100 os6b. Badania majq rozpoczqi siq w przyszfym tygodniu i potrwai do 15

listopada. We Wtoclawku realizowany jest r6wnie2 program profilaktyki zaka2eri
pneumokokowych w6r6d dzieci w oparciu o szczepienia przeciwko pneumokokom.
Szczepienia przeprowadzane sq w Poradniach Dzieciqcych Miejskiego Zespotu Opieki
Zdrowotnej.
- w ramach wlasnych inicjatyw prozdrowotnych rozpoczqla siq realizacja miejskiego
programu profilaktyki zaka2eh wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV), kt6ry odpowiada
m.in. za raka szyjki macicy. Planowane jest szczepienie dziewczqt 12 letnich oraz dziatania
edukacyjne. Koszty realizacji programu w 2016 r. oszacowano na 113 000 zl. Szczepienia
przeprowadzane sq we wszystkich Poradniach Dzieciqcych Miejskiego Zespolu Opieki
Zdrowotn ej.
W ramach swojej bieiqcej dzialalnoici Wydzial Kultury, Promocji i Komunikacji Spolecznej
m.in.: zajmowal siq koordynacjq miejskich uroczystosci, byl wsp6forganizatorem Forum



Kultury Zwiqzku Miast Polskich oraz nadzorowal proces Budietu Obywatelskiego - na
poczatku wrze5nia ogfosilismy 12 projekt6w mieszkafc6w, kt6re zostana zrealizowane w
przyszlym roku.
W zakresie dzialalnoici Wydziafu Gospodarki Miejskiej m.in.:
- wykonano przylqczenie do sieci elektroenergetycznej wraz z budowq szafki stuiqcej do
obslugi izasilania imprez na Starym Rynku
- zlecono Miejskiemu Zarzqdowi Uslug Komunalnych i Dr6g 22 tereny do uporzqdkowania
- uruchomiono linie szkolne 12s, 3s, 15s, kt6re dowo2q mlodzie2 do nowej siedziby LZK przy

ul. LeSnej.

W zakresie dziafalno5ci Wydzialu Edukacji m,in.:
- w zwiqzku ze zbli2ajqcym siq 14 paldziernika - Dniem Edukacji Narodowej - dokonuje siq

naboru ze wszystkich plac6wek ogwiatowo - wychowawczych wniosk6w nauczycieli do
Nagrody Prezydenta Miasta Wloclawek oraz pracownik6w administracji i obslugi do
Wy162nienia Prezvdenta Miasta Wlocfawek.
- 13 wrze5nia w sali Nr 4 odbyfo siq spotkanie w sprawie utworzenia Centrum Usfug

Wsp6lnych Plac6wek O(wiatowych we Wtoctawku z udzialem m.in. pani prezydent Barbary
Moraczewskiej z Dyrektorami Plac6wek, Gl6wnymi Ksiegowymi, Ksiegowymi oraz osobami
zajmujqcymi siq placami.
W zakresie dziafalno6ci Wydzialu Rozwoju m.in.:
- 12 wrzeSnia otrzymano informacjq z Ministerstwa Sportu i Turystyki o przyznaniu

dofinansowania dla pro.iektu ,,Budowa boiska wielofu nkcyjnego przy Zespole Szk6l

Samochodowych we Wloclawku" w wysokoSci 127 000,00 PLN w ramach Programu rozwoju

regionalnej infrastruktury sportowej - edycja 2016. Warto6i calkowita zadania wynosi 461

668,00 zt.

- 15 wrzeinia zloiono wniosek o dofinansowanie zadania ,,Rozbudowa ulicy Grodzkiej wraz z

infrastruktura towarzyszqcq" w ramach ogloszonego naboru przez WojewodQ Kujawsko -
Pomorskiego dla Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata

2ot6'2019" - konkurs na rok 2017. Wartoii caikowita zadania wvnosi I 000 000,00 PLN,

kwota dofinansowania 3 000 000,00 PLN.

W ramach informacji miQdzysesyjnej Biuro Sportu i Turystyki informuje, ie czynnie

uczestniczylo w organizacji spotkania Parlamentarnego Zespofu ds. Narodowego Programu

Rewitalizacji, Rozwoju i Wykorzystania Potencjalu Gospodarczego Polskich Rzek oraz w

organizacji meczu pilki no2nej kobiet Polska-Mofdawia, kt6ry miaf miejsce 20 wrzeinia.
Ponadto Pan Prezydent dodaf, ie 19 wrzeSnia odbylo siq r6wnie2 spotkanie, bqdqce

zwieficzeniem wielu miesiqcy warsztat6w kreatywnych pn: Rowerowy Wloclawek.

Ukoronowaniem tych warsztat6w jest ,,Koncepcja rozwoju transportu rowerowego we

Wtoclawku do 2030 roku" przygotowana przez samych rowerzystow.
W dvskusii na temat przedstawionei informacii udzial wzieli:
Radnv Dariusz Wesolowski odnoszqc sie do przedstawionej informacji zapytal jak dlugo
jeszcze zamknieta bedzie dla ruchu kofowego czqli ul. Tumskiej, jest to powaine
utrudnienie, czq5i kierowc6w nie stosuje siq do postawionych tam znak6w zakazu ruchu, co

stanowi zagro2enie dla pozostalych u2ytkownik6w, o czym 6wiadczq ostatnie wydarzenia z

tego rejonu, gdy zostaf potrEcony jeden ze strainik6w miejskich. Ponadto Pan radny zwr6cif
uwagQ na ztq organizacjq ruchu spowodowanq postawionymi znakami drogowymi w rejonie
sqsiednich ulic. Jak r6wnie2 na brak jakichkolwiek dziatari od ponad 2lat zwiqzanych z

uporzqdkowaniem sprawy zlokalizowanej tam kamienicy, kt6ra jest powodem tych

t



utrudnief. Poza tym Pan radny poprosii o zloienie wyja5nienie na temat u2ywania do cel6w
prywatnych samochodu slu2bowego czy tei uszkodzenia pojazdu sluibowego, - o czym
donoszq lokalne media.
Radnv Krzvsztof Kukucki zapytai o date uprawomocnienia siq pozwolenia na budowq basenu

Delfin oraz czy z tego powodu prace budowlane nie sq kontynuowane. Ponadto Pan radny
zwr6cit sig z zapytaniem czy bqdzie kontynuowana wsp6ipraca OSIR z podmiotami
dotyczqca organizacji lodowisk podczas okresu zimowego gdy2 dotychczasowa firma, kt6ra
zajmowala siq ad min istrowan iem lodowisk poinformowala, 2e zako6czyla wieloletniq
wsp6fprace z OSIR.

Prezvdent Miasta Marek Woitkowski poinformowal, 2e na pytania radnych udzieli pisemnej

odpowiedzi.

Ad.3
Projekt uchwaly w sprawie miejscowego planu zatospodarowania przestrzennego miasta

Wloclawek dla obszaru poloionego w czeSci jednostki strukturalnej Michelin pomiedzy
granicq miasta, ul. Wiewi6rczq, Al. Jana Pawla ll, Branica teren6w leSnych.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Wydzialu Urbanistyki iArchitektury Pani

Jolanta Stadczak informujqc, 2e Prezydent Miasta Wloctawek sporzadzif projekt

miejscowego planu realizujqc Uchwalq Nr XIV/189/11 Rady Miasta Wloclawek z dnia 24

paZdziernika 2011r. w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagospoda rowa n ia przestrzennego miasta Wlocfawek dla obszaru polo2onego w czeici
jednostki strukturalnej Michelin pomiqdzy granicQ miasta, ul. Wiewi6rczq, Al. Jana Pawla ll,

granica teren6w lesnych, zgodnie z zapisami ,,Studium uwarunkowari i kierunk6w

zagospodarowa nia przestrzennego miasta Wloctawek" przyjQtym Uchwalq Nr 103/Xll2007

Radv Miasta Woclawek z dnia 29 paidziernika 20O7r. oraz z przepisami odrqbnymi. Zgodnie

z art. 15 ust. l pkt 2: Prezydent Miasta stwierdzil zasadnoii sporzQdzenia proiektu

miejscowego planu w zgodnodci z wynikami analizy zawartej w uchwale nr Xlll/161/11 Rady

Miasta Wfocfawek z dnia 26 wrze6nia 2011r. w sprawie aktualno6ci ,,Studium uwarunkowah

i kierunk6w zagospodarowa nia przestrzennego miasta Wtoclawek oraz miejscowych plan6w

zagospoda rowan ia przestrzen nego". Dla obszaru objqtego sporzadzeniem planu nie

obowiqzywal dotychczas miejscowy plan zagospodarowa nia przestrzennego Stqd w w/w
uchwale nie przewidywano aktualizacji planu dla tego obszaru. W 5 2 cyt. uchwaly w

sprawie aktualnosci, uznaje siq studium za aktualne, stad uchwala w sprawie przystapienia

do sporzqdzenia niniejszego miejscowego planu realizuje nalo2ony obowiqzek.

Studium przewiduje na przedmiotowym terenie obszary: obszary mieszkalnictwa

z dominujEcym budownictwem jednorodzinnym, obszary uslugowe oraz uktad d169

zbiorczych, lokalnych idojazdowych, z dopuszczeniem w miarg potrzeb realizacji nowych

ulic ukladu obslugujqcego tereny. Zgodnie ze Studium, miejscowy plan ustala, jako

przeznaczenie podstawowe: zabudowq mieszkaniowq jednorodzinnq, uslugi (w tym usfugi

nieuciqiliwe), zabudowq mieszkaniowq wielorodzinnq, oraz drogi zbiorcze, lokalne i

dojazdowe. Przeznaczony pod zabudowq teren, charakteryzuje siQ bezpo6rednim dostqpem

do d169 publicznych oraz wystarczajQcq dostepno6ciq do sieci i urzqdzeri infrastruktury
technicznej. Wplyw ustaleri planu na finanse publiczne, w tym bud2et gminy. SporzEdzona

do niniejszego planu ,,Prognoza skutk6w finansowych uchwalenia miejscowego planu...", ma

na celu przedstawienie bilansu dochod6w wlasnych iwydatk6w gminy, w tym wpiywy



z podatku od nieruchomoici i inne dochody zwiqzane z obrotem nieruchomo6ci gminy oraz

oplaty iodszkodowania: wartoii przewidywanych odszkodowari, wartoii nieruchomosci
przewidywanych do wykupienia, liczbq i wielko6i nieruchomoSci niezbgdnych do zmian,

warto(i przewidywanych oplat jednorazowych, 6rodki zabezpieczajqce gminq przed

spekulacjami przy wartoiciowaniu nieruchomosciami objqtymi roszczeniami, przewidywane

wzrosty cen grunt6w u2ytkownik6w wieczystych. Plan miejscowy, ze wzglqdu na obecny

stopie6 zagospodarowan ia terenu, nie przesadza czy iw jakim stopniu wartoii
nieruchomoici wzro6nie w okresie 5 lat od jego wejScia w 2ycie. Poniewai nie ma mo2liwoici
jednoznacznego okreSlenia wszystkich zamierzei inwestycyjnych wlaicicieli, nie jest

moiliwe stwierdzenie wystapienia ewentualnego wzrostu wartoici nieruchomoici. Kwestie

te, w razie zbycia nieruchomo6ci przed uplywem 5 lat od wejicia w 2ycie planu oceniane sq

przez orzekajqcy w indywidualnej sprawie organ, stosownie do sporzqdzanego przez

rzeczoznawcq majqtkowego operatu szacunkowego. Stwierdzenie faktu, ie w zwiqzku z

uchwaleniem miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego, nastapil wzrost

wartoici konkretnej nieruchomoSci odbywa sig kaidorazowo w drodze postepowania

ad m inistracyjnego zakofczonego decyzjQ ad m in istracyjne. Ustalenie stawki w wysoko(ci

30% zabezpiecza potencjalne mo:liwosci gminy zwiazane z wystqpieniem na niej dochodu w

ustawowvm terminie 5letnim okresie. Dlatego te2 dochody z pobieranej renty planistycznej

nie zostaly okreSlone. Przeprowadzona analiza ustalef planu w odniesieniu do aktualnego

zagospoda rowan ia w odniesieniu do aktualnego zagospod arowa n ia wykazala brak

obszar6w, w kt6rych wystqpuje obni2enie wartojci rynkowej grunt6w. Ujqte w prognozie

dochody i wydatki majE charakter szacunkowy i dotyczq zamiar6w realizowanych w

rozlo'onym czasie. PrzyjQto, ie okres niezbQdny do realizacji zaloieri planu wynosi ok. 10 lat,

co skutkowai bqdzie moiliwie r6wnomiernym rozkladem dochod6w iwydatk6w miasta.

Szacunkowy bilans uzyskanych przez gminq dochod6w iponiesionych koszt6w z tytulu

uchwalenia projektu planu miejscowego zamkniqty zostat wynikiem ujemnym, gt6wnie ze

wzglqdu na wysokoSi planowanych koszt6w z tytulu budowy infrastruktury technicznej oraz

wykupu nieruchomoici. W wyniku realizacji omawianego projektu planu, Gmina mo2e

osiqgnqi doch6d uzyskany gl6wnie z nieruchomoici gminnych przeznaczonych na sprzeda2.

Prezydent Miasta realizujEc uchwaiQ, przeprowadzil procedurq formalno-prawnE, okreSlona

przepisami ustawy o planowaniu i zagospodarowa n iu przestrzennym oraz ustaw

pokrewnych, w tym o udostepnianiu informacji o 5rodowisku ijego ochronie, udziale

sooleczedstwa w ochronie jrodowiska oraz o ocenach oddzialywania na Srodowisko.

RVsunek planu przedstawiajqcy graficzne ustalenia planu stanowiQcy zafqcznik Nr 1a do

uchwaty zostal sporzqdzony na mapie zasadniczej w skali 1:2000. Sporzqdzenia rysunku

planu w skali 1: 2000 powodowane jest wzglqdami ekonomicznymi. Przedstawienie ustalefi

graficznych w takiej skali, nie traci na czytelnoici wszystkich ustalefi planu. Rysunek planu,

stanowiqcy zaf4cznik nr 1a do uchwaly, przeznaczony do publikacji w dzienniku urzqdowym

wojew6dztwa ku.jawsko-pomorskiego, zostal zmniejszony do formatu A 3.Prezydent Miasta

wykonal powierzone zadanie w spos6b zgodny z procedurE sporzqdzania miejscowego planu

zagospodarowa nia przestrzennego zawartE w art. 17 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta



Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyfa oraz jednomySlnie pozytywnie zaopiniowafa

Komisja Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta. Z opiniE w tej sprawie zapoznaf radnych

Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny .laroslaw Chmielewski poinformowaf, ie otwiera
dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Zbigniew Lewandowski odni6sl siq do kwestii dotyczqcej teren6w usfugowych

zlokalizowanych przy Al. Jan Pawla ll izwr6cif siq o rozwa2enie mo2liwoici rozszerzenia

prowadzonej tam dzialalnoici poprzez modyfikacjq obecnego zapisu.

Dvrektor Wvdzialu Urbanistvki iArchitekturv Pani Jolanta Stariczak wyja6nila,2e dla terenu
wskazanego w uchwale uwzglqdnione zostaly funkcje przemystowe oraz adaptacja

istniejqcych zaklad6w. Plan miejscowy musi byi sporzqdzony zgodnie ze studium
uwarunkowafi, co dla wskazanego terenu oznacza zabudowq uslugowq. A zatem istniejQ

mo2liwoici rozbudowy istn iejEcych zaklad6w.
Wobec wyczerpania zgloszeri do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta
poddat pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie miejscowego planu

zagospodarowa nia przestrzennego miasta Wfoctawek dla obszaru poloionego w czq5ci

.iednostki strukturalnej Michelin pomiqdzy granica miasta, ul. Wiewi6rczq, Al. Jana Pawla ll,
granicq teren6w le5nych.
W wvniku gtosowania orzeprowadzonego w obecnoici 21 radnvch za oodieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomvjlnie. przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvm
ste.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostala
podjgta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalacznik do protokotu.

Ad.4
Informacja Miasta Wfoclawek o przebiegu wykonania budietu za I p6frocze 2015 roku
oraz o ksztaltowaniu siq wieloletniej prognozy finansowej za I p6lrocze 2016 roku.

Informacjq w przedmiotowej sprawie przedstawila Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska

informujqc, 2e za pierwsze p6lrocze br. uzyskano dochody w wysoko(ci 54,7o/o planu, z tego
dochody bieiqce wykonane zostaly na poziomie 55,4% planu, co jest prawidlowe, poniewai
wiqkszo6i platnoici przypadlo na I p6lrocze w tym transza subwencji o(wiatowej na wyplatq
wynagrodze6 13 pensji dla nauczycieli. Dochody majqtkowe wyniosfy 38%. Najni2sze
procentowe wykonanie nastqpifo w ramach polityki spolecznej, poniewa2 nie uzyskano
planowanych dochod6w na realizacjq projekt6w miqkkich, byfy to zadania w pomocy

spotecznej oraz projekt lll Liceum 096lnoksztalcqcego Erasmus. Najwyzsze wykonanie w
wartosciach nominalnych nastEpilo w ramach podatk6w dochodowych tj. 50,75% co
stanowilo ok. 2 mln. zl., udzial w podatkach dochodowych od os6b prawnych spowodowaf,
2e bqdzie mo2liwoii zwiqkszenia planu na rok bieiqcy, tak2e r62ne rozliczenia m.in.
subwencje czy tei przyjqcie wydatk6w niewygasajqcych pozwolilo na realizacjq dochod6w w
59%. Jak wyja6nifa Pani Skarbnik dochody majqtkowe z tytufu sprzeda2y mienia



komunalnego zostaly wykonane w wysoko6ci 18,5 % planu z powodu malego

zainteresowania zakupem nieruchomo6ci komunalnych inaleiy miei nadziejq, ie sytuacia

ulegnie zmianie w ll p6lroczu br. gdy2 zostanie sfinalizowana umowa dotyczEca sprzedaiy
grunt6w w Strefie Przemyslowej, co spowoduje uzyskanie dochod6w. Ponad plan uzyskano

dochody w ramach refundacji wydatk6w poniesionych na roboty dodatkowe, kt6re zostafy

uznane przez CUPT, jako wydatki kwalifikowane izostaly zwr6cone do budietu w kwocie

ponad 5 mln. zl. W ramach wydatk6w najniisze wykonanie nastqpilo w leSnictwie jedynie

25%, lecz nie stanowi do wiqkszego wplywu na realizacjq budietu. Natomiast w dziale

Transport i fqczno6i wydatki wyniosly 26% z tego bieiqce 47,7o/o. Naini|sze wykonanie

stanowily wydatki majqtkowe i rzutowaty globalnie na poziom wydatk6w za I p6lrocze.

Kolejne niskie wykonanie poniiej wskainika wynikajqcego z uplywu czasu odnotowano w

zadaniach dotyczqcych polityki spotecznej jest to wynik niewykonania - nierealizowania

projekt6w unijnych, na kt6re nie otrzymano dochod6w a tym samym nie odnotowano

wydatk6w. Natomiast najwy2sze wykonanie nastapilo w ramach pomocy spolecznej w tym

bie2qce na poziomie 55% z tego Swiadczenia dla os6b fizycznych zrealizowano w wysokosci

69% planowanych wydatk6w. W zwiqzku z tym, 2e dochody globalnie zostaty wykonane

ponad wskaznik 50% natomiast wydatki poni2ej 50% wypracowana zostala nadwy2ka

budietowa w wvsokoici ponad 55 mln. zt. taka sytuacja nie utrzyma siq do korica roku,

poniewai dochody w ll p6lroczu zmniejszq tempo, nastapi natomiast wzmoienie wydatk6w

zar6wno bieiqcych i ma.jqtkowych stad poziom ten ulegnie zmianie.

Opinie Komisii stalvch Radv Miasta
Informacja o przebiegu wykonania budietu za I p6lrocze 2016 roku oraz o ksztaltowaniu sie

wieloletniej prognozy finansowej byla przedmiotem obrad Komisji Budietu Rozwoju i

Promocji Miasta. Czlonkowie Komisji po analizie przedlo2onego materialu udzielili

negatywnej opinii o przedlo2onej Informacji. opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Informacja w przedmiotowej sprawie byla r6wnie2 przedmiotem obrad Komisji Rewizyjnej,

kt6ra nie wypracowala pozytywnej opinii na powyiszy temat, poniewai za jej przyjqciem

glosowal l czlonek Komisji przy l glosie przeciwnym oraz 5 glosach wstrzymujacych sie.

Opinie przedstawit Przewodniczqcy Komisji radny J6zef Mazierski.

Informacjq o przebiegu wykonania bud2etu za I p6lrocze 2016 roku oraz o ksztaltowaniu siq

wieloletniej prognozy finansowej rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala podczas obrad

Komisja Edukacji. Opiniq Radzie Miasta przedstawila Przewodniczqca Komisji radna Mariola

Gawiowska.
R6wniei Komisja Zdrowia, Rodziny i opieki spolecznej dokonujqc oceny przedstawionej

Informacji za I p6lrocze br. pozytywnie zaopiniowata wykonanie budietu za I p6lrocze 2016r.

Opiniq w tej sprawie przedstawit Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Natomiast Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska dokonala negatywnej oceny

Informacji o przebiegu wykonania bud2etu za lp6trocze 2016 roku oraz o ksztaftowaniu siQ

wieloletniej prognozy finansowej za I p6lrocze 2016 roku. Opiniq w tej sprawie

zaprezentowal Radzie Miasta Zastqpca Przewodn iczqcego Komisji radny Krzysztof Kukucki.

Pozytywna opiniq na temat Informacji o przebiegu wykonania budietu za I p6lrocze 2016

roku oraz o ksztattowaniu siq wieloletniej prognozy finansowej wypracowala Komisja

KulturV isportu, kt6ra przedstawif Przewodniczacy Komisji radny Krystian tuczak.



InformacjQ o przebiegu wykonania budietu za lp6lrocze 2015 roku oraz o ksztaltowaniu siQ

wieloletniej prognozy finansowej rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja

Porzqdku Prawnego i Publicznego. Opiniq Radzie Miasta przedstawila Przewodniczqca

Komisji radna Katarzyna Za rqbska.

Przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udziai wzieli:
Radnv Janusz Debczv6ski wypowiadajqc siq w imieniu Klubu radnych PiS wyrazil 2al z

powodu nieobecno(ci na sali obrad Prezydenta Miasta w sytuacji, gdy omawiane jest tak

wainego zagadnienia. Pan radny przypomnial, ie Rada Miasta w dniu 29 grudnia 2015 roku

uchwalila bud2et miasta na rok bieiqcy w zwiqzku z tym bylo duio czasu, aby rozpoczEe

procedury przetargowe, kt6re w spos6b dynamiczny zapoczqtkujq zadania inwestycyjne. O

ile wykonanie dochod6w nie budzi obaw to wydatki stanowiq powa2ny problem. Radny

zwr6cil uwagq na bardzo niski poziom wykorzystania 6rodk6w na inwestycje gdyi przy

zalo2onej kwocie wydatk6w w wysoko5ci 77 mln. zl. w pierwszym p6lroczu wydatkowano

zaledwie ok. 7 mln. zl. tj. 8,5% planu, co stanowi niespotykanie niskie wykonanie w historii

miasta w analogicznych okresach. Dlatego tei w imieniu Klubu radnych PiS radny wyrazil

obawq, ie pozostala kwota w wysokoSci 70 mln. zl. moie nie zostai wykorzystana do korica

br. pomimo zapewnied Zastqpcy Prezydenta. W zwi4zku z powy2szym radni PiS dokonujqc

oceny wykonania bud2etu za I p6lrocze br. nie zaakceptujq przedto2onej Informacji przez

Prezydenta Miasta.
Radnv Krzvsztof Kukucki zwr6cil uwagq, 2e za dzialania, kt6re mialy miejsce w I p6lroczu br.

ponosi tak2e winq koalicjant, jakim bylo do niedawna PiS, kt6re obok PO wspierafo

Prezydenta Miasta. Niemniej jednak Pan radny stwierdzil, i2 zgadza siq z przedm6wcq w

kwestii dramatycznie niskiego poziomu wykonania wydatk6w majqtkowych, podobny

poziom wydatk6w majqtkowych odnotowano w roku 2003, budzi, zatem obawy

niewystarczajqce wykorzystanie szansy plynqcej z ostatniego du2ego finansowania ze

Srodk6w unijnych, na co Pan radny zwracal ju2 wcze6niej uwagq. W zwiqzku z tym Pan radny

skierowal zapytanie, z jakich powod6w wynika obecna sytuacja czy konieczno6i powtarzania

przetarg6w wynika ze zmian w przepisach o zam6wieniach publicznych, kt6re w spos6b

kluczowy wplynqfy na obecnq s6uacjq. Ponadto Pan radny odni6sl sig takie do zasadno5ci i

celowoici wydatkowania Srodk6w finansowych, jako przyklad podajac budowq fontanny

chodnikowej w Sr6dmieSciu, kt6rej koszt umo2liwilby powstanie np. odkrytych basen6w w

mieicie, o co wnosii Klub radnych SLD w propozycjach do budietu miasta Wloclawek na rok

2016 - wzorem miasta Torunia gdzie za kwotq 1.200 ty6' zl. takie obiekty powstafy ku

zadowoleniu mieszkaric6w. Jak przypomnial Pan radny budowa fontanny na Starym Miejcie
jest realizowana w ramach bud2etu obywatelskiego, za kt6rQ zagtosowalo 200 mieszka6c6w,
jest to niewsp6lmierne do liczby mieszkaric6w z terenu calego miasta, kt6rzy mogliby

skorzystai z odkrytych basen6w. Na zakodczenie wypowiedzi Pan radny zaapelowat o

rozwa2ne i racjonalne gospodarowanie irodkami finansowymi dla dobra mieszkafic6w

miasta.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski odnoszEc siq do st6w radnego

Krzysztofa Kukuckiego wyjaSnit, 2e PiS wypowiedziato porozumienie programowe



Prezydentowi Miasta m.in. z powodu wynik6w wykonania bud2etu za I p6lrocze 2016 roku i
skutk6w z tym zwiEzanych, jakie ponosi miasto ijego mieszkaicy.
Radnv Damian Chelminiak odni6st siq do informacji dotyczqcej. sprzedaiy teren6w
inwestycyjnych w Strefie Przemystowej i poprosil o wyja5nienie, z jakimi inwestorami
prowadzone sE rozmowy w tej sprawie, czego dotyczyi bQdE te przedsiQwziecia i w zwiEzku

z tym, na jakq iloSi nowych miejsc pracy moina bqdzie liczyi, zgodnie z wczeSniejszymi

zapowiedziami Prezydenta Miasta.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski podkre6lil po raz kolejny, 2e duiy
niepok6j budzi nieobecnoSi podczas obrad Prezydenta Miasta w sytuacji, gdy radni maja

wiele pytari, o czym Swiadczy dyskusja, szczeg6lnie na temat wykonania wydatk6w

majqtkowych. Zdaniem Przewod niczqcego Rady nieobecnoii Prezydenta Miasta jest

wyrazem lekcewaienia wobec mieszkaic6w.

Po zamkniqciu dyskusji na temat procedowanego zagadnienia PrzewodniczEcy Rady Miasta

poddal pod glosowanie przyjqcie lnformacji Miasta Wtoclawek o przebiegu wykonania

bud2etu za I p6lrocze 2016 roku oraz o ksztattowaniu siq wieloletniej prognozy finansowej

za I o6lrocze 2016 roku.
W wvniku glosowania przeorowadzonego w obecnoSci 21 radnvch za przvieciem ww.

wslrzvmutacvcn sre.

W rezultacie dokonanego glosowania Informacia Miasta Wloclawek o przebiegu wykonania

bud2etu za lp6lrocze 2016 roku oraz o ksztattowaniu siq wieloletniej prognozy finansowej

za lp6lrocze 2016 roku nie zostata przyjqta przez Radq Miasta Wloclawek.

Ad.5
Projekt uchwaiy zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wlocfawek

na 2016 r.

Projekt uchwaty om6wila Skarbnik Miasta PaniJanina Radzikowska, kt6ra poinformowala, 2e

proponowana zmiana powoduje zmnieiszenie dochod6w og6lem o kwotq 3 mln. zl. z czego

o ponad 2 mln. zl. zmniejsza siq dochody w zwiqzku ze zdjqciem projekt6w unijnych w

ramach polityki spolecznej. wyja6nienia w sprawie przyczyn n iezakwalifikowan ia siQ

projekt6w do realizac.ji przy udziale 2r6del zewnqtrznych zostaty przedloione Pahstwu

radnym. Zwiqkszeniu ulegajq dochody o kwotq ponad 1 mln. zl. stanowiqcq wplywy z tytuiu

udzialu gminy w podatku dochodowym od os6b prawnych, zmiana wynika z

przeprowadzonej analizy wykonania ww. dochod6w za lp6lrocze br. W zakresie polityki

spolecznej proponuje siq dokonanie zwiqkszenia dochod6w o kwotq ponad 88 mln. zl. z

przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji projektu ,,Rodzina w Centrum" w ramach

Regionalnego Programu Operacyjnego ze irodk6w Europejskiego Funduszu Spolecznego'

Zmniejszona zostaje kwota, kt6rQ planowano pozyskai za odpady komunalne, jej realizacja

pozostaje na poziomie ok.92%, zaleglo(ci z tego tytulu rosnq, lecz w nieznacznym temple,
gdyi dofd duZa liczba os6b wyrejestrowala siq, jako mieszkajaca na stale w mieicie

Wloclawku, co spowodowalo duie odpisy. Pomimo zmniejszenia wydatk6w na realizacjq

program6w unijnych proponuje siq pozostawienie kwoty 20 000 zf. dla Srodowiskowego

Domu Samopomocy, ponadto proponuje siq zmniejszenie dotacji dla WSZ, natomiast



zwiQkszenie dotacji dla przedszkoli, poniewai zwiqksza siq liczba miejsc w przedszkolach

niepublicznych. w wydatkach maj4tkowych proponuje siq wprowadzenie dw6ch zadafi

majqtkowych przeznaczonych dla oSiR, jest to zakup statku pasa2ersko-wycieczkowego oraz

wvkonanie na stadionie rolet zamykajEcych wej6cia, co umoiliwi prowadzenie zajQe

sportowych w okresie zimowym, Srodki na ten cel w wysokojci 180.000 zl. pochodzii bqdq z

zaoszczqdzonych wydatk6w bieiqcych OSiR.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla Komisja Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta. Jak

poinformowaf Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Pafucki, kt6ry zapoznaf radnych z

opiniQ w tej sprawie czlonkowie Komisji nie wypracowali pozytywne.j opinii w sprawie

projektu uchwaly gdy2 za jej przyjqciem w zaproponowanym brzmieniu opowiedziaf siq 1

czlonek Komisji przy l gfosie przeciwnym oraz 6 glosach wstrzymujacych saQ.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvsku sii udzial wzieli:

Radnv Dariusz wesolowski zwr6cil siq z zapytaniem, z jakich przyczyn nie zostalo

zakwa lifikowanych do realizacji przy udziale 6rodk6w zewnqtrznych 5 projekt6w na kwote

ponad 2 mln. zt. oraz projekt Erasmus lll Lo na kwotQ 85.198 zl. Ponadto Pan radny

przypomnial obietnice skladane przez Prezydenta Miasta w kampanii wyborczej dotyczqce

pozyskiwania 6rodk6w unijnych. Pan radny odni6sl siq r6wnie2 do celowo(ci wprowadzenia

nowego zadania dotyczqcego zakupu i monta2u przy drogach wjazdowych do miasta tzw.

,,witaczy" na kwotq 148.600 zf. w sytuacji, gdy istniejq inne potrzeby wydatkowania Srodk6w

w mieScie jak np. chodnik przy ul. olszowej. Pan radny zakwestionowal tak2e potrzebq

zakupu statku wycieczkowego na kwotQ 160.000 zf. Zapytal czy zostala uregulowana sprawa

przekazania stadionu do osiR gdyi do uregulowania pozostala kwota 2 mln. zl. kt6rq

kwestionowal poprzedni dyrektor tego o(rodka. Pomimo nieobecno6ci na sali obrad

Prezvdenta Miasta Pan radny poprosil o wyjasnienie tych kwestii.
przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski poprosil o wyjaSnienie przyczyn

niezakwalifikowan ia siq do realizacji projektu lll Lo w ramach programu Unii Europejskiej

Erasmus na kwotq 85.198 zl. Podobnie jak Pan radny Dariusz wesolowski zapytal o celowo6i

zakupu statku pasa2ersko-wycieczkowego. Ponadto stwierdzil, i2 budzq zdziwienie dziatania

Prezydenta Miasta takie jak podniesienie podatk6w dla przedsiqbiorcow o 5%, nastepnie

powolanie ZAZ Swiadczqcego uslugi pralnicze, kt6rych na terenie miasta nie brakuje -
oczvwiScie Pan radny nie kwestionuje zasadnoSci powstania ZAZ, obecnie mieszka6cy mogq

korzvstai ze statku prywatnego, a zatem zakup kolejnej jednostki plywajqcej za kwotQ

160.000 zl. wydaje siq nieuzasadnione. Wobec powyiszego Pan radny zto2yl wniosek

formalny o zdjqcie z bud2etu zadania inwestycyjnego pn. ,,Zakup statku pasa2ersko-

wycieczkowego,, na kwotq 160.000 zt. z Dzialu 925 - Kultura fizyczna, Rozdziatu 92604 -
Instytucje kultury fizycznej.
Radnv Janusz Debczvriski podzielit zdanie przedm6wc6w na temat potrzeby zakupu statku

pasaiersko-wycieczkowego, przypominajac jednocze6nie krytykQ wyra2onq przez

Prezvdenta Miasta na temat zakupu plywajqcej sceny, ponadto zwr6cil uwagq na niski

poziom wody w rzece wisle, kt6ry stanowi du2e utrudnienie w ieglowaniu po rzece, odni6sl
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siq r6wnie2 do zakupu i montaiu ,,witaczY" przy drogach wjazdowych do miasta, kt6rych

koszt w wysokoici 148,600 zi. jest zbyt wysoki. Zdaniem Pana radnego nalezy rozwaiyi
mo2liwo6i odnowienia ju2 istniejEcych tego typu urzqdze6. Pan radny poprosil o odpowiedi
na temat przyczyn niezakwalifikowan ia do realizacji 5 projekt6w unijnych na lEcznq kwote

oonad 3 mln. zi. w Dziale 853 - Pozostale zadania w zakresie polityki spolecznej.

Radnv KrzVsztof Kukucki wyrazil poglqd, ii zastanawia siq nad sensem prowadzenia dalszej

dyskusji i zapytafi w sytuacji braku odpowiedzi spowodowanej nieobecnosciq Prezydenta

Miasta, kt6rej oczekujq nie tylko radni, ale takie mieszkaficy miasta. Pan radny odni6sl siq

do Srodk6w przeznaczonych do chwili obecnej na promocjq miasta i stwierdzil, 2e nie jest

przekonany, czy tego rodzaju urzqdzenia, kt6rych koszt wynosi ponad 140'000 zt'

spowodujq,2e wiQcej os6b odwiedzi miasto. Zdaniem Pana radnego dotychczasowe Srodki

promujace wloclawek mo2na byloby przeznaczy( na bardziej potrzebnie spotecznie

inwestycje jak np. remont ul. sielskiej czy ul. Radosnej. Natomiast odnoszqc siq do sprawy

zakupu statku Pan radny przypomnial, 2e w minionej kadencji proponowal zakup statku

solarnego, kt6ry odbywaiby rejsy po Wi6le od przystani przy ul. Piwnej do przystani przy ul'

Plockiej, co niewatpliwie bytoby atrakcjq turystycznE. Zatem obecna propozycja zakupu

statku nie budzi sprzeciwu Pana radnego. Wobec powyiszego Pan radny tak2e kieruje

wniosek o wykre6lenie z propozycji zmian do bud2etu miasta wprowadzenia zadania

dotyczqcego zakupu witaczy na kwotQ 148 6000 zt.

Radna Ewa Szczepafiska zwr6cila uwage na poziom dyskusji, jaka odbywa siQ obecnie na sali

obrad, ponadto zakwestionowala zasadno5t zdjqcia przez PiS z porzEdku obrad projekt

uchwaly w sprawie zamiaru utworzenia Liceum Plastycznego we wloclawku oraz, 2e miaf

tak2e na to wplvw list, kt6ry zostal skierowany do Przewodniczqcego Rady przekazany

radnym Rady Miasta. Pani radna odniosta siq do kwestionowanej przez radnych propozycji

zakupu statku pasaierskiego w sytuacji, gdy nie padly ze strony radnych 2adne merytoryczne

pytania o koszt utrzymania statku, celowo6d zakupu jednostki ptywajacej, z jakich

oszczqdnoici nastqpi zakup, stawiane sq jedynie zarzuty o niecelowoSci takiego zakupu,

kt6re nie slu2a promocji miasta irekreacji mieszkaric6w. obecna na sali Pani wiceprezydent

Miasta z pewnoSciq udzieli odpowiedzi na wszelkie pytania iwqtpliwo5ci'
przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski stwierdzil, i2 na wszelkie pytania

powinien udzielii odpowiedzi Prezydent Miasta, poniewa2 to on jest gospodarzem budzetu

miasta.
Radnv Damian Chelminiak zaproponowal przerwQ w obradach, aby m6c skontaktowai siq z

Prezydentem Miasta w sprawie udzielenia odpowiedzi na postawione zapytania, ponadto

propozycje zdjqcie z bud2etu sugerowanych zapis6w wymagajq aprobaty Prezydenta'

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski wyjaSnil, ie nie zgadza siq ze

zdaniem Pana radnego gdy2 procedura uchwalania budzetu oraz wyroki sqdowe w tej

sprawie nie wymagajq zgody Prezydenta Miasta. Ponadto Przewodniczqcy Rady zwr6cil siq z

zapvtaniem do obecnych na sali Pa6 wiceprezydent czy ewentualnie posiadajq wiedze o

powrocie na salq obrad Prezydenta Miasta.

Radnv Dariusz wesolowski odnoszqc siq do st6w wiceprzewod niczacej Rady Miasta radnej

Ewy Szczepariskiej stwierdzit, 2e zakup statku jak to zostalo ujqte w uchwale ma pochodzii z

oszczqdno6ci OSiR, a zatem czy mo2na dokonai takiego zakupu w sytuacji, gdy nie jest

odebrany stadion. Ponadto pytania, jakie padly ze strony Pani radnej byly zadawane przez

Pana radnego Pani skarbnik Miasta podczas obrad Komisji Bud2etu, kt6ra nie potrafifa

udzielii w tej sprawie odpowiedzi, ponadto Pan radny pytal, jakie 6rodki z budietu miasta sE
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wydatkowane obecnie na dzier2awq statku od prywatneSo przedsiQbiorcy. W zwiazku z tym,

ie Pan radny nie otrzymal odpowiedzi na te pytania sEdzil, 2e dzisiaj podczas obrad bqdzie

moina te kwestie wyja3nii. Ponadto zaktadajqc, 2e wydatkuje siq np. 10 lub 5 tyS. zt. rocznie

za wynajqcie statku to, kiedy spfaci siq proponowana inwestycja.

Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska poinformowafa, ie nie bylo tego typu pytania

podczas obrad Komisji Bud2etu.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarosfaw chmielewski zaproponowaf 5 minutowa
przerwe w obradach iwyrazil nadziejq, ie Pan Prezydent bqdzie obecny podczas obrad po

orzerwie.

Przerwo w obrodoch sesyjnych

Wznowienie obrod po przerwie.

wznawiajqc obrady po przerwie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski
poinformowal, ie Prezydent Miasta nie bqdzie obecny na obradach, a zatem nie udzieli

odpowiedzi na pytania radnych. Natomiast w imieniu Prezydenta Miasta odpowiedzi udzieli

Zastepca Prezydenta Pani Barbara Moraczewska.

odnoszqc siq do zagadnie6 poruszanych przez radnych oraz zgloszonych zapytafi wyjasnila,

2e sprawa niezakwa lifikowania projekt6w unijnych do realizacji wynika z faktu, ie zmienily

siq zasady, kt6re przedstawil Urzqd Marszafkowski, projekty zdjqte w chwili obecnej z

realizacji bqdq sukcesywnie wprowadzane w miarq oglaszania konkurs6w przez Urzqd

Marszafkowski iokre6lenia wla5ciwych kryteri6w. Pani wiceprezydent zwr6cila uwagQ, ii
wprowadzony zostai nowy projekt pn.,,Rodzina w Centrum", kt6ry pierwotnie opiewat na

kwotq 120.000 zt., a obecnie 400.000 zf..W trakcie przygotowania sq dwa nowe projekty,

kt6re bqdq spetnialy wymogi stawiane przez Urzqd Marszaikowski. Dlatego obecnie projekty

zostaty zdjete i zostanA uporzAdkowane natomiast nie zostanE wycofane, lecz bqdq

sukcesywnie wprowadzane z chwilq ogloszenia konkursu przez Urzqd Marszatkowski.

Projekt zaplanowany przez lll Lo nie otrzymal wta6ciwe.i iloSci punkt6w, czyli 78 na 100

wymaganych, szczeg6lowej odpowiedzi w tej sprawie Pani Wiceprezydent Barbara

Moraczewska udzieli w formie pisemnej z powodu nieobecno5ci os6b biorqcych udziaf w

przygotowaniu projektu, ponadto niezakwa lifikowa n ie siq projektu do realizacji w roku

bieiqcym nie oznacza rezygnacji z jego aplikacji w roku 2017. OdnoszEc siq do zadania

zwiqzanego z zakupem statku pasazerskiego, Pani Wiceprezydent Barbara Moraczewska

podzielila poglAd radnego Krzysztofa Kukuckiego o zakupie statku solarnego, kt6ry generuje

mniejsze koszty ni2 ponoszone dotychczas, poza tym miasto nie posiada w swoich zasobach

jednostki ptywajqcej na wylqczno6i, a tego rodzaiu zakup oiywi i uatrakcyjni ofertq

rekreacyjnq Przystani na ul. Plockiej. w szczeg6ly dotyczqce zdjqcia w chwili obecnej

projekt6w unijnych wprowadzi Dyrektor MOPR Pan Piotr Grudzifiski natomiast w sprawach

dotyczacych OSiR wypowie sie Dyrektor OSIR Pan Andrzej Walczak.

PrzewodniczacV RadV Miasta radnv Jarosfaw Chmielewski zasugerowat, 2e odfo2enie
projekt6w unijnych nasuwa skojarzenia z 300 miejscami pracy, kt6re byi mo2e bqda, lecz w

bli2ej nieokreSlonym czasie.
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Zastepca Prezvdenta Pani Barbara Moraczewska odnoszac siQ do wypowiedzi

Przewod n iczqcego Rady Miasta stwierdzila,2e nie rozumie analogii iodniesienia omawianej
sytuacji do 3OO miejsc pracy. Jeieli Urzqd Marszaikowski oglasza inne warunki konkursowe

ni2 sa, to brak jest moiliwodci wziqcie udzialu w konkursie, pozostaje jedynie oczekiwat na

wla(ciwe warunki konkursowe.
Zastepca Prezvdenta Miasta ds. rozwoiu iinwestvcii Pani Magdalena Korpola k-Komorowska

wyjasnifa, 2e zadania inwestycyjne podzielone sq na zadania jednoroczne oraz zadania

wieloletnie. Procedury zwiqzane z uruchomieniem wydatk6w trwajq zazwyczaj okoto p6l

roku bez wzglqdu na to czy sq to zadania jednoroczne czy wieloletnie w zwiqzku z tym brak

jest moiliwoici, aby do dnia 30 czerwca osiqgniQty zostal wysoki wynik wydatk6w

inwestycyjnych. w roku bie2acym rozpoczynajE siq dokumentacy.inie inwestycje wieloletnie

gt6wnie dotyczq budowy dr6g gminnych i powiatowych, dla kt6rych wymagane sE

zezwolenia na realizacjq inwestycji jest to okres ok. 8-9 miesiqcy. Rozpoczynajq siq obecnie

przetargi na inwestycje wieloletnie, kt6re sukcesywnie bqdE przeprowadzane. Wydatki

majqtkowe sq faktycznie na niskim poziomie, lecz zaangaiowanie umowne, czyli podpisane

umowy z wykonawcami zadari stanowiq na dzieri 9 wrzeinia ok. 80%, systematycznie

sptywajq faktury czq6ciowe dla poszczeg6lnych inwestycji, co powoduje comiesiQczny wzrost

wydatk6w majqtkowych. Ja stwierdzita Pani Wiceprezydent brak jest powod6w, aby

obciqiai Prezydenta Miasta za niski poziom wydatk6w majqtkowych w wysokosci 8,5%,

budzet jest realizowany zgodnie z zatoieniami, zamyka siq z dniem 30 grudnia ibqdq
czynione wszelkie starania, aby inwestycje jednoroczne zostaty zakofczone natomiast

inwestycje wieloletnie byfy bez przeszk6d kontynuowane'
Przewodniczacv RadV Miasta radnV Jaroslaw Chmielewski odnoszEc siq do wypowiedzi Pani

wiceprezydent stwierdzil, ie tak niski poziom wydatk6w majqtkowych, jesli rozpatruje sie

okres p6lrocza stanowi ewenement.
Dvrektor MOPR Pan Piotr Grudziriski nawiqzujqc do pyta6 dotyczEcych zaplanowanych do

realizacji przez MoPR projekt6w wyjadnil, 2e zapisane w budiecie miasta projekty zostaly z

powod6w zmian zasad finansowania niemo2liwe do realizacji, wprowadzone zostaly zasady,

i2 jeden beneficjent mo2e ztoiyi wylqcznie jeden projekt. MOPR przygotowuje siq do

kolejnych konkurs6w gdy2 Urzqd Marszalkowski ponownie zmienil zasady rozstrzygania

konkurs6w i obecnie jeden beneficjent moine zloiyi dwa wnioski konkursowe, niemniej
jednak zostalo wprowadzone ograniczenie finansowe do kwoty 400.000 zf. w ramach

jednego wniosku, w zwiqzku z tym MoPR bQdzie startowal w konkursach, kt6re o ile zostanQ

zakwalifikowane bqd4 realizowane w budtecie roku bieiEcego orcz 2017 '

Dvrektor OSIR Pan Andrzei Walczak odpowiadajAc na pytanie w sprawie funkcjonowania

lodowisk w okresie zimowym na terenie miasta wyja6nit, ie od najbliiszego sezonu

miejskimi lodowiskami zarzqdzat bqdzie osiR, a start nastQpi tradycyjnie w Mikotajki dnia 6

grudnia, zakofczona zostala wsp6fpraca z dotychczasowym administratorem na jego

wniosek, umowa zostala rozwiqzana za porozumieniem stron. Brak jest, zatem powod6w do

niepokoju. odnoszqc siq do pytari dotyczqcych zakupu statku pasaiersko-wycieczkowego

Dyrektor osiR poinformowal, ie jednostka plywajqca, kt6ra planuje siq zakupii bqdzie miaia

zanurzenie ok.40-45 cm., a zatem bqdzie moina z niej korzystat nawet przy niskim poziomie

wody na przystani przy ul. Plockiej, co uatrakcyjni ofertQ rekreacyjnE skierowanE do

mieszkaric6w miasta i okolic oraz turyst6w odwiedzajqcych Wioclawek. Odpowiadajqc na

zapytanie dotyczqce 6rodk6w finansowych na inwestycje Pan Dyrektor wyjaSnil, ie sa to

5rodki pozyskane dziqki racjonalnym wydatkom w zwiqzku z tym osiQgniete oszczednoici w
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roku bieiEcym pozwalajA wnioskowai o wprowadzenie do budietu trzech wskazanych

inwestycji, poniewai z zaplanowanych na inwestycje 50.000 zt. dokonano zakupu pomostow
plywajqcych isprzqtu nagfainiajqcego dla Przystani na ul. Piwnej na kwotq 18.000 zl. co

spowodowai 32.000 zl. oszczqdnodci. W roku bieiqcym przeprowadzono reorganizacje w

OSiR, kt6ra przyniosta kilkadziesiqt tysiqcy zlotych oszczqdnosci. Ograniczenie wydatk6w
bie2qcych wiqie siq r6wniei z wylqczeniem dw6ch obiekt6w OS|R tj. hali sportowo -

widowiskowej oraz ptywalni Delfin. Wszystkie te dziatania powodujq, ie jednostka posiada

oszczqdno(ci w zwiqzku z tym Pan Dyrektor zwr6cit siq z prodbq do Rady Miasta o wyraienie
zgody na wprowadzenie zaproponowanych zadari, kt6re sfinansowane zostana ze 6rodk6w
pozostajacych w budiecie OSiR.

Przewodniczacv Radv Miasta zapytaf czy jednostka posiada zabezpieczone 6rodki tytulem
wyplaty ewentualnych odszkodowari w zwiqzku z toczacymi siQ przed sqdem

postepowaniami procesowymi pomiqdzy OSIR a byfymi pracownikami.

Radnv Krzvsztof Kukucki wyrazif zadowolenie, 2e inwestycje OSiR, kt6re byfy zrealizowane w

poprzedniej kadencji ijednocze5nie bardzo krytykowane cieszq siq duiq popularno6cia i

stanowiq atrakcjq dla mieszkaric6w miasta. Niemniej jednak Pan radny zasugerowal, 2e

powstate w budiecie jednostki oszczqdno5ci mogq v,rynikai nie tyle z racjonalizacji

gospodarowania finansami, lecz ze ile zaplanowanych wydatk6w inwestycy.inych, w kt6rych

faza planowania nie byta dobrze przygotowana. Pan radny ponownie zapytal o podanie

terminu uprawomocnienia siq pozwolenia na budowq zwiqzanego z realizacjq inwestycji

przebudowy basenu Delfin, na kt6rE oczekujq mieszkaicy. Pan radny odni6st siq do

informacji na temat zakupu jednostki plywajqcej stwierdzajac, 2e gabaryty proponowanego

statku oraz maksymalna liczba os6b, kt6rq moina jednorazowo zabrai w rejs po rzece sq

niewystarczajace, aby realizowad cele rekreacyjne czy te2 wycieczkowe. Zatem naleiy siq

zastanowii czv 10 osobowy statek bqdzie stanowil odpowiedi na stawiane oczekiwania.

Pan radny zgodzif siq z wypowiedziq Przewodniczqcego Rady Miasta nawiQzujqcq do sytuacji,

i2 w historii samorzqdu wlocfawskiego nie zdarzylo siq tak niskie wykonanie wydatk6w

majqtkowych, nie otrzymal natomiast odpowiedzi, co jest tego przyczynq. Jest to
niepokojqca sytuacja, poniewai miasto nie korzysta z moiliwoici rozwoju w ramach

wlasnego bud2etu oraz Srodk6w zewnetrznych a czas naiwy2szy, aby zmienii sytuacjQ.

Przewodniczacv Radv Miasta poprosil o wyjasnienie, jakie parametry i moc bqdzie posiadaf

statek solarny, ponadto, kiedy rozpocznq siq prace remontowe na basenie Delfin, kt6rego

zamkniqcie powoduje oszczgdnoSci zgodnie z wypowiedziq Dyrektora OSiR.

Radnv Damian Cheiminiak poprosil o wyja6nienie czy przewidywana 10 osobowa grupa

os6b, kt6ra mo2e maksvmalnie uczestniczyd w rejsie statkiem solarnym liczona jest wraz z

obsfugE.
Radnv Dariusz Wesotowski skierowal zapytanie do Dyrektora OS|R na temat, w jakim

terminie nastqpifo przekazanie stadionu do OSiR, poniewai brakowalo tam ok. 2 mln. zl.

odnoszqc siq do zakupu jednostki pfywajqcej Pan radny stwierdzil, 2e tego rodzaju statek

zabierajqcy 10 os6b plywa jui po WiSle - nale2y on do prywatnego przewoinika. Ponadto

Pan radny poprosil o podanie parametr6w baterii solarnych, kt6re stanowiq ir6dlo zasilania

statku. Zakwestionowal zasadno6i zakupu statku zabierajqcego jedynie grupq 10 osobowq w

sytuacji, w kt6rej z rejsu po rzece bqdzie chciala skorzystai np.30 osobowa grupa

wycieczkowa. Pan radny ponowif zapytanie o koszty, jakie poniosto miasto z tytulu najmu

jednostek ptywajqcych w roku bieiqcym.
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Dvrektor OSIR Pan Andrzei Walczak odnoszqc sie do postawionych pyta6 wyjaSnif, 2e OSIR

dysponuje Srodkami finansowymi, kt6re ewentualnie bqdzie trzeba wyplacii w przypadku
przegranych proces6w sqdowych i zwiqzanych z tym wyplat odszkodowari. Odnoszqc siq do
gabaryt6w jednostki ptywa.iqcej Pan Dyrektor wyja6nil, 2e istniejQcy problem niskiego
poziomu wody w rzece Wi5le wyklucza zakup statku o zanurzeniu wiqkszym ni2 40-45 cm.,

co wiaie siq z mniejsza ilo6ciq pasa2er6w zabieranych jednorazowo na poktad jednostki.

Obecnie poziom rzeki w najglqbszych miejscach wynosi maksymalnie 1,20 cm. a zatem brak
jest mo2liwoSci eksploatacyjnych statku o wiqkszym zanurzeniu, kt6ry jednorazowo zabralby

w rejs np. 30 czy 40 os6b. W zwiqzku z tym proponowany zakup statku 10-11 osobowego
jest optymalnym rozwiqzaniem biorqc po uwagq zar6wno koszty lak i poziom wody na rzece

Wiile. Dla uszczeg6lowien ia ilodi pasaier6w wynosii bqdzie 11 os6b plus 1 osobowa
obstuga, uprawnienia ster-motorzysty posiada dw6ch pracownik6w OSIR w zwiqzku z tym
nie istnieje potrzeba zatrudnienia dodatkowych os6b. Odnoszqc siq do sprawy dotyczqcej

baterii solarnych Pan Dyrektor uspokoif, i2 nie ma obaw, aby statek z powodu wyczerpania
baterii utknqf na irodku rzeki, poniewa2 parametry techniczne tego typu jednostek
pozwalajq na 18 godzin plywania w pochmurne dni w zwiqzku z tym nie ma podstaw do

obaw o bezpieczeistwo pasa2er6w. Odnoszqc siq do pytania radnego Dariusza

Wesolowskiego Pan Dyrektor wyja6nil, i2 w okresie swojego zatrudnienia w OSIR od dnia 1

kwietnia nie nastqpiio przekazanie stadionu do OSIR, natomiast budowa zadaszenia przy

wej5ciu na stadion nie wymaga pozwolenia na budowq, a jej wykonanie umoiliwi
sportowcom treningi w okresie calego roku. Odnoszqc siq do wydatk6w zaplanowanych w
budiecie i oszczqdno6ci z tym zwiazanych Pan Dyrektor poinformowal, 2e wydatki

zaplanowane zostaty w roku 2015 natomiast On sam kieruje plac6wkq od l kwietnia 2016

roku a zatem nie bgdzie dokonywal oceny czy planowanie odbylo siq na odpowiednim
poziomie. Kwota 50.000 zt. zostala zatwierdzona przez Radq Miasta, racjonalizacja

wydatk6w spowodowal,2e z ww. kwoty wydatkowano 18.000 zl. w zwiqzku z tym powstaly

oszczqdnoSci w wysoko6ci 32.000 zi.

Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska stwierdzila, ie niezrozumiale jest pytanie

dotyczqce przekazania stadionu. W zwiqzku z powy2szym Pani Skarbnik wyja5nila, 2e stadion

od momentu, gdy powstal OSIR byl zawsze na maiEtku OSIR- u. Poniesione nakladv

dotyczyly zwiqkszenia wartoici majqtku, ale stadion, jako obiekt iest przekazany do OSIR-, u,

kt6ry zarzadza plac6wka w zwiqzku z tym istnieje mo2liwoii inwestowania o ile bqdzie tego

rodzaju zapis w bud2ecie.

odnoszqc siq do poruszonego w trakcie dyskusji zagadnienia wyja3nila, ie decyzja na

rozbudowq basenu Delfin uprawomocnita siq 31 maja 2016 roku.

Radny Krzvsztof Kukucki zapytal czy jest jui znany dostawca statku w zwiEzku z tak

szczeg6lowq wiedzq w tej sprawie zaprezentowanq przez Dyrektora OSIR, w sytuacji, gdy

dopiero podczas dzisiejszych obrad Rada Miasta podejmie ostatecznA decyzjq w tej sprawie.

Zastepca Prezvdenta Miasta ds. edukacii i spraw spolecznvch Pani Barbara Moraczewska

odnoszqc siq do poruszanych zagadniefi wyjaSnila, ii wiedza, jakq posiada w poruszanych

sprawach, i kt6rq przekazal radnym Dyrektor OSIR bardzo dobrze Swiadczy o tym, 2e posiada

on wiedzq podczas wprowadzania zadari do budietu. Nie jest to wadq a zaletq, za kt6rq
naleiy pochwalii, sugestia Pana radnego jest niczym nieuzasadniona. Naleiy, zatem
postawii pytanie, jeieli Dyrektor jednostki nie dysponuje szczeg6lowq wiedzq to, kto ma byi
bardziej zorientowany, w przypadku braku takiej wiedzy pojawiloby siq natychmiast kolejne
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pytanie, dlaczego takiej wiedzy nie posiada. Dlatego jak najbardziej wskazane jest

posiadanie wlaiciwej wiedzy bez zbqdnego domniemania.
Po wyczerpaniu glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski

Rozpoczql procedurq gfosowania nad zgloszonymi wnioskami.
W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie wykrellenie w
Rozdziale 92604 zadania pn. Zakup statku pasa2ersko-wycieczkowego na kwotq 160.000 zt. i

zdjqcie go z nowelizacji budietu miasta na rok 2016.

W wvniku glosowania orzeprowadzoneeo w obecno6ci 17 radnvch za zaproponowana
poprawka opowiedzialo sie 7 radnvch, przv 8 gfosach przeciwnvch oraz 2 glosach

wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie dokonanego glosowania zgloszona poprawka nie uzyskala akceptacji Rady

Miasta.
Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod gfosowanie wykrellenie z projektu

uchwaly zmieniajqcej uchwale w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wioctawek na rok

2016 w Dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona Srodowiska zadania pn. Zakup i

montai ,,witaczy" przy drogach wjazdowych do miasta na kwotq 148.600 zl.

W wvniku glosowania orzeprowadzonego w obecnoSci 20 radnvch za zaproponowana
poprawka opowiedzialo sie 15 radnvch, przv 4 stosach przeciwnvch oraz 1 glosie

wstrzvmuiacVm sie.

W rezultacie dokonanego gtosowania zgtoszona poprawka zostala uwzgledniona przez Rade

Miasta.
W nastqpnej kolejno5ci Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie projekt

uchwaly zmieniajacej uchwalg w sprawie uchwalenia budietu miasta Wtoclawek na 2016 r.

wraz z przyjQtq autopoprawkq.
W wvniku giosowania przeprowadzonego w obecnoici 20 radnvch za podieciem uchwafv

opowiedzialo sie 15 radnvch przv 5 qtosach przeciwnvch oraz braku glos6w wstrzvmuiacvch

sre.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie uchwala zostala

podjqta przez RadQ Miasta.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad.6
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej na lata 2015 - 2028.

Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaty dokonaia Skarbnik Miasta Pani Janina

Radzikowska, kt6ra wyja6nifa,2e proponowana zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej
jest konsekwencjq przyjqcia zmian do projektu bud2etu, chodzi gl6wnie o wykreSlenie

projekt6w unijnych iwprowadzenie nowego projektu w ramach polityki spolecznej'

Opinia komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju i

Promocji Miasta w imieniu, kt6rej opiniQ przedstawil Przewodniczqcy radny Andrzej Palucki
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Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do zabrania gtosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddat

pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwaiq w sprawie uchwalenia

Wieloletniei Prognozy Finansowej na lata 2016 - 2028.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostafa

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalEcznik do protokolu.

Ad.7
Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na udzielenie bonifikaty w wysoko6ci 95% od

pierwszej oplaty z tytulu nabycia prawa uiytkowania wieczYsteSo'

wprowadzenia do zagadnienia dokonal Dyrektor wydzialu Gospodarki Miejskiej Pan Roman

Stawisiriski informujqc, 2e nieruchomo(i gruntowa poloiona przy ul. Plowieckiej 10a, dz. nr

51/2 KM 77 o pow.0,0583 ha, stanowi wlasnoSi Gminy Miasto Wloclawek. Zabudowana

jest budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym oraz pawilonem handlowo - uslugowym'

Budynek mieszkalny uswuowany jest na dw6ch dzialkach, z czego jedna stanowi

wsp6iwlasnoSi wnioskodawcy a druga wfasno6i Gminy Miasto wtocfawek. NieruchomoSe ta

byia przedmiotem prawa u2ytkowania wieczystego, kt6re wygaslo. Aktualnie byly

u2ytkownik wieczysty, korzysta z nieruchomo6ci na podstawie stosownego tytufu prawnego

tj. umowy dzier2awy zawartej na okres 10 lat. obecnie zloiyl wniosek w sprawie nabycia

prawa u2ytkowania wieczystego ww. nieruchomoSci gruntowej, na uzupetnienie posiadanej

nieruchomo6ci, usytuowanej przy ul. Plowieckiej 10, oznaczonej, jako dziafka N sUI KM 77

o pow. 0,0292 ha, celem poprawienia warunk6w jej zagospoda rowan ia oraz o udzielenie

bonifikaty w wysoko(ci 95% od pierwszej oplaty. stosownie do art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy z

dnia 21 sierpnia !997r. o gospodarce n ieruchomo6ciami, nieruchomogi jest zbywana w

drodze bezprzeta rgowej, jeieli przedmiotem zbycia jest nieruchomo(i lub jej czqSci, jeSli

mogq poprawii warunki zagospoda rowan ia nieruchomoici przylegfej, stanowiqcej wlasno(i

lub oddanej w u2ytkowanie wieczyste osobie, kt6ra zamierza tq nieruchomosi lub jej czqSci

nabyd, jeieli nie mogE byi zagospodarowane, iako odrqbne nieruchomo6ci. Ponadto w mysl

art. 68 ust. l pkt 10 w/w ustawy, wtaSciwy organ mo2e udzielii bonifikaty od pierwszej

optaty, na podstawie uchwaly rady, jeieli nieruchomodi jest oddawana w u2ytkowanie

wieczyste osobie, o kt6rej mowa w art.37 ust.2 pkt 6, z zastrze2eniem,2e nieruchomo6i

przylegta jest przeznaczona lub wykorzystywana na cele mieszkaniowe, co ma miejsce w tym
przypadku. W/w nieruchomoid poto2ona jest w obszarze, dla kt6rego nie obowiqzuje

miejscowy plan zagospodarowan ia przestrzennego. Wedlug studium uwarunkowan i

kierunk6w zagospod arowan ia przestrzennego miasta wlocfawek teren dziatki nr 5l/2 KM 77

znajduje siq w granicach obszaru okreSlanego, jako,,obszary mieszkalnictwa z dominujEcq

zabudowq jednorodzinnq". Z punktu widzenia urbanistycznego dzialka nr 5t/2 KM 77 moie

opowiedzialo sie 11 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 8 giosach wstrzvmuiacvch
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stanowii uzupelnienie dzialki nr 51/1 KM 77. Za powY2szym przemawia fakt
zagospodarowan ia dziafki nr 5I/2, w postaci budynku mieszkalnego usytuowanego na obu

dzialkach 5t/2 i 5t/L KM 77, stanowiQcego caloii techniczno - uiytkowE, gl6wnie w czqSci

frontowej bqdqcq jednolitE arch itektonicznie bryfq krytq tqcznym dachem. Omawiana

nieruchomo6i pozostaje w rodzinie wnioskodawcy od 55 lat, tj. od dnia nabycia tzw.
wtasnoici czasowej gruntu na okres 50 lat. Na dzialce usytuowany byt budynek mieszkalny,

nabyty przez poprzednik6w prawnych wnioskodawcy za cenq 55.400,- zl, kt6ra zostala

zaplacona. Wlasnoii czasowa byla to obowiEzujaca w dniu nabycia prawna forma

korzystania z nieruchomoSci, kt6rE na mocy stosownych przepis6w, uchylono i

przeksztalcono (przemianowano) w uiytkowanie wieczyste, kt6re w tym przypadku

ustanowione bylo na 50 lat iwygaslo z dniem 22 czerwca 2009r. W mysl przepis6w ustawy o

gospodarce n ieruchomoiciam i, ustawodawca nie zabezpieczyl sytuacji u2ytkownik6w

wieczystych w przypadku wygasniqcia prawa uzytkowania wieczystego. BiorEc pod uwagq

wspomniane uwarunkowania architektoniczne, aspekt spoleczny - nabywca jest

spadkobiercq bylego u2ytkownika wieczystego, a tak2e sam jest bylym u2ytkownikiem

wieczystym (w drodze dziedziczenia), posiadajqcym przedmiotowq nieruchomoii od 1995r.,

propozycja oddania w uiwkowanie wieczyste na okres 99 lat nieruchomo(ci, polo2onej przy

uf. Plowieckiej 10a, oznaczonej, jako dzialka nr 57/2 KM 77 o pow. 0,0683 ha, z

przeznaczeniem na poprawienie warunk6w zagospodarowan ia nieruchomoici przylegiei,

usytuowanej przy ul. Ptockiej 10, oznaczonej, jako dziatka nr 51/1 KM 77 o pow. 0'O292 ha

oraz udzielenia bonifikaty w wysoko5ci 95% od pierwszej oplaty, z tyt. oddania w
u2wkowanie wieczyste, ustalonej na poziomie 25% ceny nieruchomoici, jest w pelni

uzasadniona.

Opinia komisii stalei Radv Miasta

Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoiu i

Promocji Miasta, opinie w tej sprawie przedstawif Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji

radny Andrzej Palucki.

przedlo2ony projekt uchwaty uzyskal r6wnie2 pozytywnq opiniq Komisji Gospodarki

Miejskiej i Ochrony Srodowiska, w imieniu Komisji opiniq w tej sprawie przedstawif

Wiceprzewod niczqcy radny Krzysztof Kukucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, 2e otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Zbisniew Lewandowski przy omawianiu powy2szej uchwaty poruszyf kwestiQ

wieczystego u2ytkowania zwracajac uwagQ na to, i2 w przypadku nie zastosowania przez

Radq Miasta bonifikaty w wysokosci 95% to jej wysoko(t wynioslaby 25% dla os6b, kt6re

ponad 50 lat uiytkowafy ww. nieruchomo6i wnoszqc ka2dego roku oplaty za u2ytkowanie

wieczyste. Pan radny zwr6cil uwagq na potrzebe nowelizacji ustawy o gospodarce

n ieruchomo6ciami, poniewa2 obecna ustawa nie przewiduje sytuacji, jaka zaistnieje po

wyga6nigciu u2ytkowania wieczystego. Obecnie przygotowywane sE przez rzqd zmiany

dotyczqce przeksztalcenia uiytkowania wieczystego we wlasnoii, kt6re majq zapewnii
interesy obu stron tj. uiytkownik6w wieczystych igmin, zakfada siq odplatno6i obywatela



na przestrzeni kilkudziesiqciu lat w oparciu o obecnie obowiazujqce stawki na rzecz gminy.

Natomiast wlaiciciele z mocy ustawy uzyskajq tytul wiasnosci i doprowadzi to do okreilenia
posiadania nieruchomoici zar6wno pod domami jed norodzinnymi, budynkami
wielorodzinnymi jak i ustugowymi.

Po wyczerpaniu gios6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski
poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w sprawie wyraienia zgody na udzielenie
bonifikaty w wysoko5ci 95% od pierwszej oplaty z tytulu nabycia prawa uiytkowania
wreczystego.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 20 radnvch, za przvieciem ww.
proiektu uchwatv opowiedziato sie 19 radnvch przv braku g'tos6w przeciwnvch oraz l glosie

wstrzvmuiacvm sie.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e w
rezultacie dokonanego giosowania Rada Miasta przyjgia uchwale w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.8
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia i przyjqcia ,,Planu gospodarki
niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wfoctawek".

Prezentacji zagadnienia dokonal Dyrektor Wydzialu Gospodarki Miejskiej Pan Roman

Stawisifski informujqc, ie w zwiqzku z wnioskami zfo2onymi przez Wojew6dzki Szpital

Specjalistyczny we Wloclawku, Parafiq Rzymsko - Katolickq Pw. Ducha Swiqtego z ul.

KoScielnej oraz Parafig Rzymsko - Katolickq Pw. Naj6wiQtszej Marii Panny z ul. Krokusowej o

wpisanie planowanych inwestycji zwiqzanych z termomodern izacjq budynk6w, wymianq
instalacji centralnego ogrzewania, montaZem kolektor6w slonecznych oraz paneli

fotowoltaicznych dokonuje sie uzupelnienia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy
Miasto Wloclawek przyjqtego uchwalE nr Xll/99/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 29
paidziernika 2015r. w sprawie uchwalenia i przyjQcia ,,Planu gospodarki niskoemisyjnej
dla Gminy Miasto Wlociawek" zmienionej uchwaiA nr xvl/L2/2Ot6 Rady Miasta Wioclawek
z dnia 29 f utego 2016r. oraz zmienionej uchwatq nr XXll/8-l /2O76 Rady Miasta Wtoclawek z
dnia 7 lipca 2016r.Wo.jew6dzki Szpital Specjalistyczny we Wlocfawku, Parafia Rzymsko -
Katolicka Pw. Ducha Swiqtego z ul. KoScielnej oraz Parafia Rzymsko - Katolicka Pw.

Naj(wiQtszej Marii Panny z ul. Krokusowej ubiegajq siq o 6rodki unijne w ramach polityki
terytorialnej Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko Pomorskiego
na lata 2014 - 2O2O, dzialanie 3.3 efektywnosi energetyczna w sektorze publicznvm i

mieszkaniowym. Jednym z warunk6w starania siq o dofinasowanie w ramach konkurs6w i

aplikowania o Srodki unijne jest ujqcie planowanych inwestycji w Planie Gospodarki
Niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wtoctawek.

Ooinia Komisii stalei Radv Miasta
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Projekt przedmiotowej uchwaty rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Wiceprzewod niczqcy radny Krzysztof Kukucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad ww. zagadnieniami.

Wobec braku uwag oraz zgloszei do zabrania gtos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady

Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly

zmieniajqcej uchwatq w sprawie uchwalenia i przyjqcia ,,Planu gospodarki niskoemisyjnej dla

Gminy Miasto Wloclawek".
W wvniku stosowania przeprowadzonego w obecnoici 19 radnvch, za przvieciem ww'
proiektu uchwaiv radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, gfos6w wstrzvmuiacvch sie oraz
przeciwnvch nie stwierdzono.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski
poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqla uchwalq w

zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaly sprawie wyraienia zgody na przystqpienie Gminy Miasto Wfoclawek do

realizacji pn.,,SME Internationalisation Exchange (SlE) ,,, wsp6tfinansowanego ze ir6del
Europejskiego Funduszu Rozwoiu Regionalnego w ramach programu INTERREG Europa'

Zaloienia do projektu uchwaly przedstawiaia Dyrektor wydzialu Rozwoju Miasta Pani Alicja

Dworzahska, kt6ra wyjasnila,2e projekt pn.,,SME Internationalisation Exchange (SlE) ,, jest

realizowany przez Toru6skq Agencjq Rozwoju Regionalnego w okresie od 2016 roku do

2021r. Celem projektu jest ocena i udoskonalenie polityk wsparcia MsP w internacjonalizacji

ich dzialalno6ci z uwzglqdnieniem dokonania ulepszeri polityki w zapisach Regionalnego

Programu Operacyjnego WK-P. Liderem proiektu jest Wielka Brytania.

Partnerami projektu sq: Wlochy, Czechy, Niemcy, Francja i Polska - Toruiska Agencja

Rozwoju Regionalnego S.A. Okres realizacji przez TARR projektu: Od 01.04.2016 r' do

31.03.2021 r. Zaplanowane dzialania: Projekt sklada siQ z dw6ch etap6w:

l etap (36 miesiqcy): miqdzyregion alne wzajemne uczenie siq, poprzez kt6re nastapi

przeanalizowa nie iudokumentowanie dobrych praktyk w zakresie u miedzynarodowien ia

firm, 2 etap (24 miesiqce): wdro2enie planu dzialania, zawierajqcego wskaz6wki i

rekomendacje dotyczqce poprawienia efektywnoSci wspierania u miqdzynarodawia n ia firm

dla instytucji zarzqdzajqcych wdra2aniem funduszy unijnych w regionach.

Zakres projektu dotyczqcy Gminy Miasto wloclawek obejmie - Delegowanie, co najmniej
jednego przedstawiciela na spotkania. Delegowanie przedstawiciela do udzialu w wizycie

studyjnej i przedstawienie do5wiadczeri we wspieraniu sektora MSP w zakresie

internacjonalizacji. Delegowanie przedstawiciela Gminy Miasto Wtoclawek do udzialu w

wizycie studyjnej z zachowaniem wymog6w zgfoszenia poprzez formularz zgloszeniowy oraz

sporzqdzenia w formie pisemnej sprawozdania z wizwy na formularzu zawierajqcym

informacje o regionalnej polityce wsparcia internacjonalizacji w regionach partnerskich,
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najlepszych praktykach wdraiania polityki internacjona lizacji MSP oraz potencjalnych

moiliwo6ciach ich wdroienia w regionie kujawsko-pomorskim w ciqgu 10 dni roboczych od

zakoiczenia wizyty studyjnej. Przedstawiciel uczestniczqcy w wizycie studyjnej bqdzie
zobowiqzany do relacji z wizyty studyjnej podczas spotkari. Aktywny udziat w konsultacjach
analizy oraz regionalnego planu dzialania. Promocja projektu przy u2yciu dostqpnych
narzqdzi promocji ikomunikacji, w tym zamieszczenie informacji o Proiekcie na stronie
internetowej Interesariusza. MajEc na uwadze wymierne korzysci gospodarcze dla catego

wojew6dztwa wynikajqce z realizacji projektu, przy zaloieniu, ii wklad finansowy Gminy
Miasto Wioclawek obejmowai bqdzie tylko koszty delegacji przedstawicieli Gminy Miasto
Wloclawek na terenie kraju, zasadnym jest przystqpienie do projektu.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt przedmiotowej uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu,

Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy

Komisji radny Andrzej Patucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny laroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniami.

Wobec braku uwag oraz zgloszeri do zabrania glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady

Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy

sprawie wyraienia zgody na przystqpienie Gminy Miasto Wlociawek do realizacji pn.,,SME

Internation alisation Exchange (SlE) ,,, wsp6ffinansowa nego ze i16det Europejskiego

Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach programu INTERREG Europa'

W wvniku qlosowania przeprowadzonego w obecnoici 18 radnvch. za przvieciem ww'

przeciwnvch nie stwierdzono.

A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowaf, 2e w

rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqta uchwafe w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokofu.

Ad. 10
projekt uchwaly w sprawie upowainienia do zloienia wniosku o dofinansowanie i

przyjqcia do realizacji prolektu pn. ,,utworzenie parku na slodowie oraz rewaloryzacja

zieleni Parku im. H. Sienkiewicza we Wloclawku" zgodnie z zapisami studium

wykonalnoici.

wprowadzenia do zalo2eri projektu uchwaly dokonata Dvrektor wydziafu Rozwoju Miasta

Pani Alicja Dworzariska wyja6niajqc,2e zgodnie z regulaminem konkursu ogloszonego przez

Narodowy Fundusz Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w ramach Programu

Operacyjnego Infrastruktura iSrodowisko 2014-2020 jednym z zafqcznik6w wymaganych do

wniosku o dofinansowanie jest uchwala upowa2niajqca do zloienia wniosku o

dofinansowanie, przyjqcia do realizacji okreSlonego w studium wykonalno(ci

przedsiqwziqcia. wprowadzenie projektu uchwaly zwiqzane jest z moiliwosciq zlo2enia
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wniosku o dofinansowanie oraz przyjqcia do realizacji projektu pn.,,Utworzenie parku na

Slodowie oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H. Sienkiewicza we Wfoclawku" zgodnie z

zapisami studium wykonalno6ci w ramach w/w konkursu. Przedmiotowe zadanie jest ujqte
w bud2ecie Miasta Wloclawek z kwotq catkowitq 20 000 000 zl. Jego realizacja zaplanowana
zostala na lata 2016-2018. WysokoSd dofinansowania z Unii Europejskie.i wynosi 85%

koszt6w kwalifikowanych przedsiqwziqcia. Szacunkowy koszt calkowity realizacji, zgodnie

ze studium wykonalno6ci, zostal okre(lony na ok. 14,4 mln zl, z czego dofinansowanie
wyniesie ok. !7,4 mln zl. Zakres projektu obejmujq m.in. urzqdzenie teren6w zielonych na

Slodowie oraz rewaloryzacjq zieleni wzdlui szlaku rowerowego lqczqcego Park im. Henryka

Sienkiewicza z nowo utworzonymi terenami zielonymi, umocnienie zboczy izabezpieczenie

ich przed osuwaniem sie mas ziemnych oraz spfywem w6d powierzch n iowych, oczyszczenie

staw6w z namul6w iuksztattowanie ich linii brzegowej, zmianq ukladu komun ikacyjnego,

budowq infrastruktury rekreacyjno-sportowej, a tak2e element6w matej architektury i

oSwietlenia. Majqc na uwadze wymierne korzygci dla wloclawka wynikajqce z realizacji ww.

projektu oraz fakt, i2 niedostarczenie przedmiotowej uchwafy bQdzie niespelnieniem

wymog6w formalnych konkursu i skutkuje odrzuceniem wniosku z dalszej oceny,

wskazanym jest podjecie niniejszej uchwaly.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt przedmiotowej uchwafy rozpatrzyla oraz jednomydlnie pozytywnie zaopiniowafa

Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie

Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski poinformowal, ,e otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniami.

Wobec braku uwag oraz zgloszef do zabrania glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady

Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w

sprawie upowainienia do zloienia wniosku o dofinansowanie i przyjqcia do realizacji

projektu pn. ,,Utworzenie parku na Sfodowie oraz rewaloryzacja zieleni Parku im H'

Sienkiewicza we Wloclawku" zgodnie z zapisami studium wykonalno6ci'

przeciwnvch nie stwierdzono.

A zatem Przewodnicz4cy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, 2e w

rezultacie dokonanego gtosowania Rada Miasta przyjqla uchwaie w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad.11
projekt uctrwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie nadania statutu Miejskiemu Zespolowi

2lobk5w we Wloclawku.

Jak poinformowal Dyrektor wydzialu Polityki spofecznej izdrowia Publicznego Pan Piotr

Bielicki zgodnie z ustawa o opiece nad dzieimi do lat 3 Miasto pragnie podnie6i, jako6i
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dziatalnoici miejskich 2lobk6w poszerza,Qc dziaialno6i Miejskiego Zespolu Zfobk6w itworzac
moiliwoii przyjmowania dzieci w wieku do lat 3 z gmin sasiadujEcych z Wloclawkiem. Wielu

mieszkaric6w oSciennych Gmin wykonuje pracq zawodowq we Wloclawku i musi zmierzyi
siq z problemem opieki nad swoimi dzieimi. Wychodzqc na przeciw tego rodzaju sytuacjom

nale2y zmienii dotychczasowy statut a niniejszQ zmianq uznai za zasadnq.

opinia komisii stalei Radv Miasta
Przedmiotowa uchwala procedowana byta podczas obrad Komisji Zdrowia, Rodziny iOpieki
Spolecznej. Czlonkowie Komisji rozpatrzyli oraz pozytywnie zaopiniowali zaproponowany
projekt uchwaly. W imieniu Komisji opiniq w tej sprawie zaprezentowal Radzie Miasta

Przewodn iczqcy radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowai, ie otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie nadania Statutu
Miejskiemu Zespolowi Zlobk6w we Wtoctawku.
w wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 19 radnvch, za przvieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomv6lnie. przv braku gtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch

lis
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e w rezultacie

dokonanego glosowania uchwata zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

b rzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokolu.

Po zakohczeniu procedowania nad ww. punktem porzEdku obrad Przewodniczqcy Rady

Miasta radny Jaroslaw Chmielewski oglosil 20 minutowq przerwe w obradach sesyjnych.

Przerwo w obrodoch sesyjnych.

Wznowienie obrod po przerwie.

Ad. 12
Projekt uchwaty w sprawie nadania nazw ulicom i placom publicznym i innym obiektom'

Zagadnienie zostalo przedstawione przez Dyrektora Wydziat Kultury, Promocji iKomunikacii
Spolecznej Paniq Angelikq 2ychlewicz, kt6ra poinformowala, ie ustawa z dnia 8 marca 1990

r. o samorzqdzie gminnym upowainia Radq Miasta Wioclawek do podejmowania uchwat w
sprawie nadawania nazw ulic i plac6w publicznych. Nadanie nazwy skwerowi
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usytuowanemu przy budynku Teatru lmpresaryjnego imieniem Ludwika Boucharda

zwiEzane jest z wnioskiem, kt6ry wplynqt do Urzedu Miasta i zostai pozytywnie

zaopiniowany przez Zesp6l Opiniodawczo-Doradczy, powolany przez Prezydenta Miasta

Wloclawek do spraw nazewnictwa ulic, plac6w publicznych i innych obiekt6w. Wniosek

zawieraf rekomendacjq dyrektora Teatru lmpresaryjnego im. Wlodzimierza Gniazdowskiego
oraz dyrektora Muzeum Ziemi Ku.jawskiej iDobrzyriskiej we Wloctawku. Skwer im. Ludwika

Boucharda - Ludwik Bouchard urodzil siq w 1828 r. w Warszawie, nauczyciel, artysta malarz

z przelomu XIX i XX wieku. Pochodzif z francuskiej rodziny. w 1846 t. rczpoczql studia w

warszawskiej Szkole Sztuk Piqknych. W 1863 roku zostal przeniesiony slu2bowo do

Wloctawka na stanowisko nauczyciela rysunku w piqcioklasowej szkole powiatowej.

Zamieszkal z 2onq przy ul. Gqsiej 4, dziS Wojska Polskiego nr 4. Do jego uczni6w nale2al m.in.

Stanislaw Noakowski. Ludwik Bouchard, ze wzglqdu na wklad - poprzez pracQ pedagogicznE

i 162norodnq tw6rczoii podnosif poziom kulturalny Wioclawka, stqd propozycja

uhonorowania go przez nadanie imienia skwerowi przy Teatrze lmpresaryjnym we

Wloclawku. Skwer przy Teatrze jest usguowany niemal na wprost posesji, w kt6rej mieszkal

itworzyf Ludwik Bouchard. Nadanie nazwy skwerowi przyczyni siq do odzyskania tozsamo(ci
miejsca oraz przybli2y mieszkaricom Wloctawka sylwetkq osoby zastuionej dla miasta.
Ponadto nadanie imienia skwerowi przy Teatrze, nie pociagnie za sobq iadnych koszt6w.
Mieszkaricy miasta nie bqdq nara2eni na wymianq dowod6w osobistych i innych

dokument6w oraz zmianq zameldowania.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta

Przedlo2ony projekt uchwaty byl przedmiotem obrad Komisji Kultury i Sportu, kt6ra
rozpatrzyla oraz.jednomy5lnie pozytywnie zaopiniowafa przedstawionq uchwalq. Opiniq w
tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Wiceprzewodn iczqcy Komisji radny Stanisfaw

Krzemieniewski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwafy.

W dvskusii udzial wzieli:
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski zauwa2yt, 2e nie wydarzyfa siq w
historii samorzqdu sytuacja, w kt6rej procedowana uprzednio i odrzucona przez Radq

Miasta uchwafa jest ponownie zgfoszona pod obrady Rady przez organ wykonawczy. Radni

Rady Miasta wypowiedzieli sie ju2 w tej sprawie niemniej jednak sprawa ponownie wraca
pod obrady. Przewodniczqcy Rady Miasta zapwal czy w przypadku tej uchwafy zaistniafy

nowe okolicznosci z powodu, kt6rych Rada Miasta ma ponownie zajqt siq uchwalq

zmieniajqc podjQtq decyziq w tej sprawie.
Radnv Krzvsztof Kukucki podzielil zdanie Przewodn iczqcego Rady na temat ponownego

procedowania nad ww. uchwafq pytajac czy jest to zgodne z prawem. Ponadto Pan radny

odni6sl siq do odczytanej przez WiceprzewodniczEcego Komisji Kultury iSportu opinii na

temat uchwaly z uwzglqdnieniem wa2noici wynik6w glosowania. Komisja, bowiem liczy 10

czlonk6w natomiast w glosowaniu wziqlo udziat 5 czy zatem podczas glosowania byfo
quorum ijak nale2y to interpretowai, czy zachowana zostata procedura dotyczQca

zaopiniowania omawianego projektu uchwaly w iwietle przedstawionej opinii. Zdaniem
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Pana radnego osoba, kt6rej nazwiskiem proponuje siq nazwai skwer nie wplynqla w spos6b

szczeg6lny na bieg historii naszego miasta, sq z pewno6ciq osoby bardziej zaslu2one dla

Wtoctawka, kt6rych nazwiskiem moina byioby nazwai skwer znajdujqcy siq w presti2owym

miejscu w pobliiu Teatru lmpresaryjnego. Pan radny poruszyl sprawQ zagospodarowa nia

skweru, kt6ry powinien licowai z wyremontowanym obiektem Teatru i pelnii funkcje
reprezentacyjna a nastepnie zastanowii sig nad nadaniem nazwy temu miejscu. Pan radny

zapytal tak2e, czym kierowal siq Zesp6l ds. nazewnictwa wyraiajqc pozytywna opinie tej
sprawie, ponadto czy prawdq jest, ie proponowany patron byl oficerem armii carskiej, co

absolutnie dyskredytuje do nazwania skweru jego nazwiskiem.
Radnv Jaroslaw Hupalo przy okazji procedowania nad ww. uchwata zapytal o losy innej

uchwafy z wniosku Zwiqzku Nauczycielstwa Polskiego o nadanie skwerowi przed Sqdem

Rejonowym we Wloclawku im. Tajnej Organizacji Na uczycielskiej, kt6ra zrzeszala nauczycieli

uczEcych Wlocfawian podczas okupacji niemieckiej. Do chwili obecnej brak jest takiej

uchwaty, kt6ra realizowalaby postanowienie Komisji ds. nazewnictwa ulic i plac6w i kiedy to
nastEpi. Ponadto Pan radny przypomniai, ie niedawno zostal odsloniety obelisk

upamiqtniajqcy m.in. tQ postaf.
Radnv Dariusz Wesolowski odni6sl siq do wypowiedzi Dyrektor Wydzialu Kultury, Promocji i

Komunikacji Spolecznej Pani Angeliki Zychlewicz zamieszc:onej na jednym z portali, w kt6rej

stwierdzila, ie radni podczas sesji nie podali 2adnej merytorycznej przyczyny odrzucenia
projektu uchwaly. Pan radny przypomnial, 2e podczas procedowania nad ww. uchwafq radni

zadawali szereg pytari dotyczEcych przedstawionego zagadnienia, zostaly udzielone

odpowiedzi a Rada podjqla decyzjq o odrzuceniu uchwaly. Pan radny stwierdzif, ii jest to

forsowanie wbrew woli Rady nazwy skweru w sytuacji, gdy jest wiele innych znakomitych

nazwisk, kt6re mogtyby uiwietnii ten skwer. Pan radny zasugerowai, aby imieniem

Boucharda nazwai skwer w Lubaniu lub brzeskie kolo PO.

Sekretarz Miasta Pani wieslawa Konopczvriska odpowiadajqc na wqtpliwosci radnych

wyjasnifa, 2e w sytuacji, gdy komisja liczy 10 czlonk6w to glosowanie odbywa siq w

obecnoSci, co najmniej polowy skladu czlonk6w komisji, w sytuacji, gdy w posiedzeniu

uczestniczylo 5 czlonk6w komisji zostalo osiqgniqte quorum. Uchwaia, kt6ra byta ju2 raz

przedmiotem obrad Rady - a naleiy pamiQtai, ie nie zostala podjqta, w6wczas inicjatywa

uchwafodawcza mo2e zostai ponownie glosowana gdy2 przepisy statutowe czy tei
ustawowe nie wykluczajq takiej moiliwoSci.

wyjainita,2e po przeprowadzonych konsultacjach prawnych postanowiono po raz kolejny

przedloiyi pod obrad Rady projekt powy2szei uchwaly ze wzglqdu na liczne prosby ze strony

wnioskodawcy. odnoszqc sig do wypowiedzi radnego Dariusza wesotowskiego Pani

Dyrektor poinformowaia, 2e niestety Pan Ludwik Bouchard nie miat nic wsp6lnego z

Lubaniem, dlatego tei nie mo2na nazwad jego imieniem iadnej ulicy w Lubaniu. Natomiast

nawiqzuj4c do wypowiedzi udzielonej dla portalu DD wioctawek Pani Dyrektor

poinformowala, ie jeieli ta wypowiedi urazila Pa6stwa radnych to nie bylo to zamierzone i

pani Dyrektor przeprosila wszystkich, kt6rych tq wypowiedziq urazita, gdy2 w taki spos6b

odebrala poprzednia sesjq Rady Miasta, poniewai nie padty merytoryczne przesfanki, kt6re

moglyby spowodowai odrzucenie uchwaty. Takie w pracach Komisji ds. nazewnictwa ulic

brali udziat radni ze wszystkich ugrupowai w zwiqzku z tym zdaniem Pani Dyrektor zaszlo

pewnego rodzaju nieporozumienie w tej sprawie.
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Po zako6czeniu dyskusji na temat procedowanego punktu porzqdku obrad, Przewodniczqcy

Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaiy

w sprawie nadania nazw ulicom i placom publicznym i innym obiektom.
W wvniku gfosowania przeprowadzonego w obecnoici 20 radnvch, za przvieciem uchwalv
opowiedziafo sie 3 radnvch. przv 12 glosach przeciwnvch oraz 5 Rfosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, ie w rezultacie

dokonanego glosowania uchwala nie zostata podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu. Wyrazii jednoczeSnie nadzieje, 2e projekt uchwaiy nie zostanie kolejny raz

wniesiony przez Prezydenta Miasta pod obrady skoro dwukrotnie nie uzyskal akceptacji

Radv Miasta.

Ad. 13

Projekt uchwaty w sprawie wyraienia zgody na powierzenie Miastu zielona G6ra zadafi

dotyczqcych zadafi prowadzenia ksztalcenia uczni6w klas wielozawodowych w zakresie

teoretycznych przedmiot6w zawodowych w OSrodku Doksztalcania i Doskonalenia

Zawodowego w Zespole Szkr5l i Plac6wek Ksztalcenia Zawodowego w Zielonej G6rze.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Wydzialu Edukacji Pani Agnieszka

Bialopiotrowicz, kt6ra poinformowata, 2e Centrum Ksztafcenia Zawodowego iUstawicznego
we Wloclawku, dla kt6rego organem prowadzqcym jest Gmina Miasto Wlocfawek w ramach

zawartych porozumied z powiatami wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego w sprawie

wsp6ffinansowan ia teoretycznego doksztatcania zawodowego mlodocianych pracownik6w -
uczni6w z klas wielozawodowvch prowadzi iorganizuje teoretycznQ naukq przedmiot6w

zawodowych. Centrum w ramach spelnienia obowi4zku nauki organizujq naukq iprowadzi
kursy teoretycznego doksztalcania zawodowego l, ll i lll stopnia w poszczeg6lnych latach

nauki mfodocianych uczni6w. Plac6wka realizuje naukq na podstawie Rozporzqdzenia

Ministra Edukacji Narodowej z dnia 11 stycznia 2012r. w sprawie ksztalcenia ustawicznego w

formach pozaszkolnych. Wiqkszo(i zajqi Centrum Ksztatcenia Zawodowego iUstawicznego

realizuje w swojej jednostce. w przypadku pojedynczych uczni6w w niekt6rych zawodach

plac6wka kieruje uczni6w do innego o6rodka Doksztalcania iDoskonalenia Zawodowego,

uzgodnionego na centralnej Naradzie Koordynacyjnej oSrodk6w Doksztalcania i

Doskonalenia Zawodowego. W6r6d skierowanych uczni6w z powiatu aleksand rowskiego do

CKZ|U we Wloclawku sq trzej uczniowie w zawodzie drukarz z klasy 3. Centrum nie moZe

przeprowadzii ksztalcenia dla tych uczni6w ze wzglqdu na brak wykwa lifikowanej kadry,

bazy pozwalajqcej na doksztalcanie w tym zawodzie oraz ze wzglqd6w finansowych,

poniewa2 organizacja 140 godzin nauki teoretycznej dla tych uczni6w przekracza ustalony

koszt kursu. W zwiqzku z tym przeprowadzenie teoretycznego doksztafcania zawodowego w

tym zawodzie przez Centrum byloby zbyt kosztowne. Jedynq mo2liwodciq jest skierowanie

uczni6w do Zespotu Szk6l i Plac6wek Ksztalcenia Zawodowego w Zielonej G6rze, kt6ry

prowadzi, jako jedyny w Polsce naukq teoretycznych przedmiot6w zawodowych w zawodzie

drukarz. W zwiqzku z powyiszym zachodzi konieczno6i zawarcia stosownego porozumienia

W my6l art. 5 ust.2 ustawy o samorzqdzie powiatowym powiat moie zawierai
porozumienia w sprawie powierzenia prowadzenia zadari publicznych z jednostkami

lokalnego samorzqdu terytorialnego. Porozumienia podlegajq ogloszeniu w wojew6dzkim
dzienniku urzqdowym.



Opinia Komisii statei Radv Miasta
Przedlo2ony projekt uchwaty byi przedmiotem obrad Komisji Edukacji, kt6ra po jego

rozpatrzeniu pozytywnie jednogloinie zaopiniowala ww. uchwafq. Opiniq w tej sprawie

orzedstawila Radzie Miasta Przewodniczaca Komisii radna Mariola Gawlowska.

PrzewodniczAcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Wobec braku dyskusji oraz uwag na temat przedstawionego zagadnienia PrzewodniczEcy

Radv Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly

w sprawie wyraienia zgody na powierzenie Miastu Zielona G6ra zada6 dotyczqcych zadaf
prowadzenia ksztalcenia uczni6w klas wielozawodowYch w zakresie teoretycznych
przedmiot6w zawodowych w Oirodku Doksztalcania i Doskonalenia Zawodowego w Zespole

Szk6l i Plac6wek Ksztalcenia Zawodowego w Zielonej G6rze.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoSci 19 radnvch za podieciem uchwalv

radni ooowiedzieli sie iednomvilnie, glos6w przeciwnVch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e uchwala zostafa podjQta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad. 14
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwafq w sprawie okreSlenia jednostek budietowych

gromadzqcych dochody na wydzielonym rachunku dochod6w, ir6del tych dochod6w i ich

przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporzQdzania planu finansowego dochod6w i

wydatk6w nimi finansowanych, dokonywania w nim zmian i ich zatwierdzania'

wprowadzenia do projektu uchwaly dokonala r6wnie2 Dyrektor wydziatu Edukacji Pani

Agnieszka Biaiopiotrowicz informujqc, 2e wobec dokonania zmian w organizacji

plac6wek o6wiatowych polegajqcych na likwidacji na podstawie Uchwaly Nr

XVii,t/4g/2O76 z dnia 25 kwietnia 2016 r. Gimnazjum Nr 9 we Wloclawku oraz

utworzenia na podstawie Uchwaly Nr xvl/20/2016 Rady Miasta wloclawek z dnia 29

lutego 2016 r. Zespolu Szkolno - Przedszkolnego Nr 1we Wlocfawku, aktualizuje siq

tre6i 51w zakresie wykazu jednostek bud2etowych uprawnionych do gromadzenia

dochod6w na wydzielonym rachunku. z tre3ci 5 1 zostajq wyeliminowane nastqpujEce

jednostki: szkola Podstawowa Nr 20 im. mjr Henryka Sucharskiego, Gimnazjum Nr 9 im.

Oskara Kolberga, Przedszkole Publiczne Nr 6 ,,Planeta Rado(ci " przy jednoczesnym

wprowadzeniu jednostki: Zesp6l Szkolno - Przedszkolny Nr 1. Powy2sza zmiana ma

cha rakter porzqdkowy.

Ooinia Komisii statei Radv Miasta
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Przedlo2ony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Edukacji, kt6ra po jego

rozpatrzeniu pozytywnie jednoglo5nie zaopiniowala ww. uchwalq. Opiniq w tej sprawie
przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawtowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaty.

Wobec braku dyskusji oraz uwag na temat przedstawionego zagadnienia Przewodniczqcy

Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy

zmieniajqcej uchwalq w sprawie okre6lenia jednostek budietowych gromadzqcych dochody

na wydzielonym rachunku dochod6w, ir6dei tych dochod6w iich przeznaczenia oraz

sposobu i trybu sporzqdzania planu finansowego dochod6w i wydatk6w nimi

finansowanych, dokonywania w nim zmian iich zatwierdzania.
w wvniku gtosowania przeprowadzonego w obecno(ci 19 radnvch za podieciem uchwatv

radni ooowiedzieli sie iednomv6lnie, glos6w orzeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.
Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta

w zaproponowanym brzmienir,.

Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Ad. 15
Projekt uchwaty w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta wloclawek uprawniefi w

zakresie ustalania wysokoici cen iopfat za usfugi komunalne o charakterze uiyteczno6ci

publicznej oraz za korzystanie z obiekt6w i urzqdzefi uiytecznoSci publicznej szk6l i

plac6wek o6wiatowych stanowiqcych wlasno56 Gminy Miasto Wloclawek.

wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor wydzialu Edukacji Pani Agnieszka

Bialopiotrowicz wyjaSniajqc, 2e zgodnie z art. 4 ust.2 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r o

gospodarce komunalnej ustawodawca umoiliwil organowi wykonawczemu, za zgodq Rady

Miasta ustalenie oplat za korzystanie z obiekt6w iurz4dzeri uiytecznoSci publicznej szk6f i

plac6wek o6wiatowych. Dotychczas stawki oplat za korzystanie z takich pomieszczen

ustafala Rada Miasta, jednakie zapowiadana od 2O!7 r. reforma oiwiaty i zadania

przypisane Prezydentowi Miasta ustawa o gospodarowaniu mieniem oraz zapewnienie

racjonalnego wykorzystania pomieszcze6 plac6wek oswiatowych, przy utrzymaniu jak

najlepszej bazy dla realizacji zadari edukacji publicznej, uzasadnia.iq konieczno56

upowainienia Prezydenta Miasta do okreSlania takich stawek.

opinia Komisii statei Radv Miasta

Projekt uchwaly byf przedmiotem obrad Komisji Edukacji, kt6ra pozytywnie zaopiniowala

przedio2onq uchwalq. w imieniu Komisji opiniq w powy2szej sprawie przedstawila Radzie

Miasta Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwafy.
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W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Hupalo stwierdzit, 2e nasuwa siq wniosek, i2 dyrektorzy plac6wek nie
potrafiq samodzielnie ustalid stawek oplat za korzystanie z obiekt6w, wskazuje to na brak
zaufania iw zwiqzku z tym nale2y tq kwestiq uregulowai w proponowanej uchwale. Jak

poinformowal Pan radny ceny ustalane dotychczas przez dyrektor6w plac6wek sE cenami
wywaionymi iuwzglqdnialq wszelkie czynniki, ponadto dochody z dobrze pojmowanego
najmu stanowiq irodki na dzialalno(i plac6wek odwiatowych. Do chwili obecnej nie zaistnial
iaden fakt, kt6ry spowodowalby odmienne podejdcie do tej kwestii, ponadto gospodarzem
plac6wki o6wiatowej jest dyrektor wyloniony w drodze konkursu, co stanowi pewnego

rodzaju mandat zaufania do gospodarowania powierzonym mieniem.
Radny Dariusz Wesotowski w swojej wypowiedzi zauwa2yl, i2 Rada Miasta proceduje nad

projektem uchwaiy w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta uprawnieri w zakresie

ustalania wysoko6ci cen i oplat za usiugi komunalne. Pan Prezydent natomiast iest
nieobecny na sali obrad. Wydaje siq, ie powinien byd bardziej zainteresowany skoro
wystapif do Rady Miasta o nadanie tego rodzaju uprawnieri. Pan radny zaproponowal by

odto2yi na kolejnq sesjq procedowanie nad uchwalq a pytania iwqtpliwoici skierowaf do

Pana Prezydenta, gdy bqdzie obecny. Pan radny zapytai takie o to czy Pan Prezydent wr6ci
na sesjq Rady Miasta.
Przewodniczacv Radv Miasta odnoszqc siq do kwestii nieobecno5ci Pana Prezydenta

wyjaSnil, ie w chwili obecnej trudno jest stwierdzii, gdzie jest Pan Prezydent oraz czy bqdzie

bral udzial w obradach sesyjnych.

Dvrektor wvdzialu Edukacii Pani Agnieszka Biafopiotrowicz wyja6nila, i2 uchwala nie jest

wynikiem braku zaufania do dyrektor6w plac6wek oSwiatowych. Fakt, ii majE zostad

wprowadzone ujednolicone oplaty za wynajem powierzchni lub obiekt6w nie jest nowosciq,

poniewai oplaty te byly ujednolicone i z tego powodu dyrektorom plac6wek latwiei jest

dzialai obiektywnie. Ponadto takie rozwiqzanie stanowi utatwienie dla os6b najmujqcych

pomieszczenia gdyi jednolite ceny obowiqzujq we wszystkich plac6wkach' Dlatego aby

ulatwid wynajem taki cennik jest niezbQdny i zawsze obowiqzywal, a zatem nie jest to
nowo5ciq.

Radnv Jaroslaw Hupalo zasugerowat, ie unifikacja nie zawsze jest dobra, tym bardziej, ie
wynajmowane pomieszczenia nie zawsze posiadajq por6wnywalny standard, r6iniq siq np'

stanem technicznym. Dlatego ceny proponowane za wynajem podlegajq negocjacji'

Zdaniem Pana radnego nale2y ustalii stawkq minimalnq najmu natomiast pozostale kwestie

pozostawii w dyspozycji dyrektor6w plac6wek. W mieicie istnieje inny problem polegajqcy

na tym, ie wiele plac6wek niepublicznych korzysta z budynk6w, kt6re zajmujq szkoly

prowadzone przez miasto, jako organ prowadzqcy, a zatem nale2y opracowai zasady

wsp6lpracy z plac6wkami niepublicznymi. Pod obrady powinna byi poddana uchwafa w

sprawie stawek minimalnych, natomiast istnieje obawa, 2e ustalenie zbyt niskiej stawki

spowoduje, ie sale nie bqdq wynajmowane.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski stwierdzil, ie podejmowanie

uchwaly w zaproponowanym brzmieniu spowoduje, 2e Rada Miasta nie bqdzie miala

2adnego wplywu imo2liwosci zaproponowania Prezvdentowi Miasta stawek minimalnych, o

kt6rych wspomnial radny Jaroslaw Hupalo. Dobrym pomyslem jest propozycja stawek

minimalnych i pozostawienie dyrektorom szk6l negocjacji w sprawie wynajmu. Nale2y

pamietai,2e podejmujqc uchwatq Rada Miasta oddaje kolejnq kompetencjQ Prezydentowi
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Miasta natomiast ustawa o samorzEdzie gminnym daje Prezydentowi Miasta du20
uprawnie6, z kt6rych jednak nie korzysta.

Po wyczerpaniu dyskusji na temat przedstawionego zagadnienia Przewodniczqcy Rady

Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy w
sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Wloclawek uprawniefi w zakresie ustalania
wysoko6ci cen i opfat za uslugi komunalne o charakterze uiytecznoici publicznej oraz za

korzystanie z obiekt6w i urzEdze6 u2ytecznoici publicznej szk6l i plac6wek o5wiatowych
stanowiqcych wlasno5i Gminy Miasto Wloctawek.
W wvniku gfosowania przeprowadzonego w obecno6ci 19 radnvch za podieciem uchwatv
opowiedziafo sie 3 radnvch, przv 9 giosach przeciwnvch oraz 7 glosach wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie osiqgnietych wynik6w gtosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,
2e uchwala nie zostala podjeta przez Radq Miasta w przedlo2onym brzmieniu.

Ad. 15

Projekt uchwaly w sprawie przekazania skargi.

Jak wyjasnil Przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski dniu 25 sierpnia 2016

roku Wojewoda Kujawsko-Pomorski przekazal do Rady Miasta Wlociawek skargQ Pani

I na dziafalno(d pracownik6w urzQdu Miasta wloclawek. Przedmiotem

skargi jest sprawa niezakoiczonego postepowania dotyczEcego sprzeda2y lokalu

mieszkalnego na rzecz najemcy przy ul. Szkolnej I we Wloclawku. Wobec faktu, ii skarga

dotyczy relacji pracowniczych, zatem jej rozpoznanie nie naleiy do kompetencji Rady.

Kierownikiem Urzedu Miasta Wloctawek oraz bezposrednim przelo2onym pracownik6w

UrzQdu Miasta Wtoctawek jest Prezydent, kt6ry jest wfasciwym organem do rozpatrzenia

skargi Pani I. Dlatego te2 ma.iac na uwadze wla6ciwoii organ6w do

rozpatrywania skarg zasadnym jest przekazanie ww. skargi Prezydentowi Miasta Wfoclawek.

w zwiqzku z powy2szym proponuje siq podjqcie uchwafy o przekazaniu skargi Prezydentowi

Miasta zgodnie z obowiQzujacymi procedurami, jako organowi wlaSciwemu do jej

rozoatrzen ia.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska. W imieniu Komisji opiniq w powyiszej sprawie

przedstawif radnym Wiceprzewod n iczqcy Komisji radny Krzysztof Kukucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

z uwagi na brak zgloszerl do zabrania gtos6w w dyskusji na temat przedstawionego

zagadnienia Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod

glosowanie przyjqcie projekt uchwafy w sprawie przekazania skargi.

W wvniku glosowania przeprowadzoneso w obecnoici 19 radnvch za podieciem uchwafv

radni ooowiedzieli sie iednomv6lnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvm sie'



Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie uchwala zostala podjeta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokofu.

Ad, 17

Projekt uchwaty zmieniajacei uchwalq w sprawie ustalenia sklad6w osobowYch stalYch

komisji Rady Miasta.

Jak poinformowal PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski przedmiotowy
projekt uchwaly normuje zmiany, kt6re zaszly w wyniku dzialari Rady Miasta Wtoclawek
oraz wynika z realizacji wniosku zioionego przez Radnq Olgq Krut- Horonziak, kt6ra

zrezygnowala z pracy w Komisji Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta jednoczeinie zglaszajEc

akces do pracy w Komisji Edukacji. Majqc powyisze na uwadze zasadnym jest podjqcie

uchwaly w proponowanym brzmieniu.

Opinie Komisii stalvch Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Porzqdku

Prawnego i Publicznego. W imieniu Komisji opiniq w powy2szej sprawie przedstawila

radnym Przewodniczaca Komisji radna Katarzyna Zarqbska.

Przewodniczacy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskus.iq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Hupalo w zwiqzku z procedowanq uchwalq zapytal i poprosil o jednoznacznq

odpowiedi jak wyglqda status prawny radnego niebqdacego czionkiem Komisji a pelniqcego

funkcjq przewodniczqcego komisji tzn. czy osoba ta giosuje, czy bierze udziat r6wnie2 we

wszvstkich pracach komisji np. w zespotach kontrolnych. Pan radny przypomnial, i2 podczas

poprzedniej sesji Rady Miasta powolany zostaf przewodniczqcy komisji bez rozszerzania i

zmianV sklad6w osobowych komisji. Taka procedura uruchomiona zostala obecnie, podczas

gdy komisja jui prowadzila swoje czynnoici z udzialem powolanego przewodniczqcego, .jego

udzial mial r6wnie2 wpiyw m.in. na quorum podczas obrad. Dlatego dla zachowania

poprawnosci procedur prawnych Pan radny poprosil o wyja(nienie tej kwestii, aby rozwiane

zostaly wszelkie wqtpliwoSci naturV proceduralnej tak2e w przyszloici oraz czy decyzje

pode.imowane przez komisjq majq moc prawnq.

Sekretarz Miasta Pani Wieslawa Konopczvtiska odnoszqc sig do wypowiedzi Pana radnego

wyjasnila, 2e zgodnie z aft.27 ustawy o samorzqdzie gminnym rada dokonuje wyboru

komisji stalych oraz ustala ich sklad osobowy. Natomiast odwolujqc siq do Statutu Miasta

Pani sekretarz przywoiala, 5 88 kt6ry stanowi, ii przewod n iczacego komisji wybiera Rada

Miasta w drodze odrqbnej uchwaly. A zatem Rada Miasta dokonala wyboru

przewodn iczqcych komisji stalych a radni wyrazili zgodQ na pracq w tych komisjach. Zgodnie

z art. 24 ustawy o samorzqdzie gminnym radny jest obowiqzany brai udzial w pracach

komisji, do kt6rych zostal wybrany. Akt wyboru nastEpil ju2 w drodze poprzedniej uchwaty w

zwiqzku z tym naleiy uznat, 2e rada dokonala wyboru natomiast w chwili obecnej jest to
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wylacznie czynnodi techniczna, porzqdkujqca a radny zostat jui wybrany na funkcjQ
przewod n iczacego okre5lonej komisji iod momentu wyboru byl obowiqzany brad udziat w
pracach tej komisji.
Radnv Jaroslaw Hupalo odnoszqc siq do wypowiedzi Pani Sekretarz stwierdzil, ii wobec

zaprezentowanego wyjainienia wnosi o zdjqcie z porzqdku obrad gtosowania nad ww.
uchwalq, poniewa2 naleiy rozumiei, i2 Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej, kt6rej czfonkiem
jest Pan radny w momencie powotania podczas obrad poprzedniej sesji Rady Miasta uzyskal

wszelkie uprawnienia uczestnictwa w komisji a zatem nie ma potrzeby ponownego
procedowania w zakresie porzqdkowania majqc na uwadze, 2e wszystko jest zgodnie z literq
prawa. W zwiqzku z tym, 2e Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej posiada wszelkie

uprawnienia w wyniku poprzedniego glosowania oraz przyiQtej przez Radq Miasta uchwaly
to obecnie procedowana kwestia jest bezprzed m iotowa.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarosfaw Chmielewski zapytal czy Pan radny
podtrzymuje zaprezentowane stanowisko i zglasza w tej kwestii wniosek formalny o zdjqcie
projektu uchwaiy z porzqdku obrad.
Radnv Jaroslaw Hupaio potwierdzit zgloszenie wniosku formalnego.
Przewodniczacv Radv Miasta poprosif Pana radnego o zgfoszenie wniosku w formie
pisemnej oglaszajqc 3 minutowa przerwe w obradach.

Przerwo w obrodoch.

Wznowienie obrod po przerwie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski wznawiajqc obrady po przerwie

poinformowal, ie zostai zto2ony wniosek radnego Jaroslawa Hupalo dotyczqcy skre6lenia w

procedowane.j uchwale w 5 1ust. l oraz ust.2 w brzmieniu: w ust. l Komisja Rewizyjna

dodaje siq pkt.9 w brzmieniu 9) Radny Mazierski J6zef, w ust. 2 Komisja Budzetu, Rozwoju i

Promocji Miasta pkt 6 otrzymuje brzmienie 6) Radny Palucki Andrzej.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie zgloszonq propozycjq

zmiany.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci 19 radnych za dokonaniem

zaproponowanych zmian w uchwale opowiedziato siq 7 radnych przy 10 glosach

przeciwnych oraz 2 glosach wstrzymujqcych siq.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie

dokonanego glosowania wniosek nie uzyskal akceptacji Rady Miasta'

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly

zmieniajqcej uchwafq w sprawie ustalenia sktad6w osobowych stalych komisji Rady Miasta.

W wvniku gtosowania orzeprowadzonego w obecno6ci 20 radnvch za oodieciem uchwafv

opowiedzialo sie 13 radnvch przv l glosie przeciwnvm oraz 6 qlosach wstrzvmuiacvch sie,

W rezultacie dokonanego gfosowania

Chmielewski poinformowat, 2e uchwala
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zafqcznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw

zostala podjqta przez Radq Miasta Wtoclawek w
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Ad. 18
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,

tak2e w celu uzvskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Jacek

Bulawa, radny Damian Cheiminiak, radna Agnieszka Chmielewska, radny Jaroslaw Hupafo,

radny Krzysztof Kukucki, radny Stanisfaw Krzemieniewski, radny Zbigniew Lewandowski,

radny J6zef Mazierski, radny Tomasz Nagala oraz radna Ewa Szczepafiska.

Interpelacje powinny zostai zlo2one przez radnych w formie pisemnej Przewod niczqcemu

Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przekaie je adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewod n iczqcemu Rady Miasta oraz

interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Miasta lub wla(ciwe rzeczowo upowaZnione

osoby w terminie 14 dni.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostanE w

Biuletynie Informacji Publicznej UrzQdu Miasta bez zbqdnej zwfoki.
Procedurq postqpowania w powy2szej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wloclawek.

Ad. 19

Informacje, oiwiadczenia i komunikaty.

W tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski
poinformowal, ie kolejna sesja Rady Miasta planowana jest na dzien 24 paidziernika 2016

roku. Ponadto przypomniaf o obowiqzku wcze5niejszego powiadamiania o nieobecno5ci na

posiedzeniach Komisji a takie o obowiqzku przedstawiania usprawiedliwien ia z powodu

nieobecnoici na obradach komisji lub sesji do 7 dnia kolejnego miesiqca.

Radny Krzysztof Kukucki poruszyl sprawq dotyczqcq zorganizowanego przez Zwiazek Miast

Polskich Forum Kulturv, o kt6rvm radni nie zostali oficjalnie powiadomieni a tym samym nie

mogli uczestniczyi w tym wydarzeniu. Ponadto Pan radny poinformowal, ie Klub radnych

Sojuszu Lewicy Demokratyczne.j na wniosek mieszka6c6w Wlociawka zlo2yi do Prezydenta

Miasta wniosek, w kt6rym zaproponowal przeprowadzenie konsultacji spolecznych na

temat lokalizacji tunelu dla pieszych pod torami kolejowymi na oi. Zazamcze oraz

bezkolizyjnego przejazdu drogowego lqczqcego ul. Promiennq i ul. Torufiskq.

Przewodniczacy Rady Miasta odnoszqc siq do sprawy dotyczqcej zaproszenia radnych na

Forum Kultury, kt6re odbyto siq we wloclawku wyjaSnil, ie informacja w tej sprawie dotarfa

po czasie natomiast nie byly skierowane do radnych iadne zaproszenia. Byi mo2e

czlonkowie danej Komisji otrzymali indywidualne zawiadomienia i mogli uczestniczye w tym

Forum.
Radny Dariusz Wesolowski odnoszqc siq do sprawy obecnoici radnych na obradach komisji

zaproponowal, aby przewodniczqcy komisji stosownie wczedniej, co najmniej 7 dni przed

terminem posiedzenia zawiadamiali o obradach, istnieje w6wczas moiliwo(i przygotowania

siq z odpowiednim wyprzedzeniem.
Przewodniczqcy Rady Miasta wyjaSnil, 2e trudno jest z du2ym wyprzedzeniem zaplanowai

posiedzenie komisji, poniewa' materialy sesyjne przekazywane sE przez Pana Prezydenta

pod koniec tygodnia w czwartek lub piqtek. o ile przewodniczqcy komisji bqdq planowae

terminy posiedzeri bez material6w sesyjnych moina w6wczas zawiadomid telefonicznie o

posiedzeniu planowanym np. w poniedzialek czy tei inny dzieri tygodnia. Taka sytuacja
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powoduje kr6tki termin przekazywania materiai6w, mimo, ii procedura w te.i materii jest

prosta izaklada, ii na 30 dni przed terminem sesji winny byi dostarczone materialy do Biura

Rady Miasta.
Radny Dariusz Wesolowski poprosii Przewodn iczqcego Rady o zmotywowanie Prezydenta

Miasta, aby dokumenty docieraly z odpowiednim wyprzedzeniem, by radni mogli siq z nimi

zapoznad i odpowiednio przygotowai.

Ad.20
Zamkniqcie obrad.

Po zakoficzeniu bloku informacyjnego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw

Chmielewski podziqkowal wszystkim za udzial w obradach stwierdzajac, ie wobec

zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XXIV sesji Rady Miasta Wloclawek.

Za koriczen ie obrad godz. 134.

OBRADOM PRZEWODNICZYT

JAROSTAW CHMIELEWSKI

PRZEWODNICZACY

RADY MIASTA WTOCIAWEK

Akceptacia protokoiu przez Sekretarzv obrad XXIV sesii Radv Miasta

Radna Agnieszka Chmielewska.,.,.,

Radny Piotr Czarnecki......................
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zafaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXIV sesji Rady Miasta Wlocfawek

2. Lista os6b uczestniczEcych w XXIV sesji Rady Miasta Wloclawek.

3. Uchwala Nr XXIV/108/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 26 wrzeinia 2016r. w

sprawie miejscowego planu zagospodarowa nia przestrzennego miasta Wtoclawek
dla obszaru poloZonego w czqSci jednostki strukturalnej Michelin pomiqdzy granicq

miasta, ul. Wiewi6rczq, Al. Jana Pawla ll, granica teren6w lednych.

4. Uchwala Nr XXIV/109/2016 Radv Miasta Wloctawek z dnia 26 wrzeinia 2016r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wtoclawek na 2016 r.

5. Uchwala Nr XXIV/110/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 26 wrze6nia 2016r.

zmieniajaca uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na

lata 2016 - 2028.

6. Uchwala Nr XXIV/1-11/2016 Rady Miasta Woclawek z dnia 26 wrze6nia 2016r. w
sprawie wyra2enia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokoSci 95% od pierwszej

oplaty z t$uiu nabycia prawa uzytkowania wieczystego.

7. Uchwala Nr XXIV/112/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 26 wrzeinia 2016r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie uchwalenia i przyjqcia ,,Planu gospodarki

niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wloclawek".

Uchwala Nr XXIV/113/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 26 wrzeinia 2016r. w

sprawie wyraienia zgody na przystqpienie Gminy Miasto Wloctawek do realizacji pn.

,,SME Internationa lisation Exchange (SlE) ,,, wsp6lfinansowanego ze irodel
Europe.jskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach programu INTERREG

Europa.

Uchwata Nr XXIV/114/2016 Radv Miasta Wloclawek z dnia 26 wrze6nia 2016r. w

sprawie upowainienia do ztoienia wniosku o dofinansowanie iprzyjqcia do realizacji

projektu pn.,,Utworzenie parku na Slodowie oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H.

Sienkiewicza we Wloclawku" zgodnie z zapisamistudium wykonalno5ci

10. Uchwata Nr XXIV/115/2016 Radv Miasta Wloclawek z dnia 26 wrzeinia 2016r.

zmieniajqca uchwafe w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zespolowi Zlobk6w we

Wloclawku.

11. Uchwata Nr XXIV/116/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 26 wrzeinia 2015r. w
sprawie wyra2enia zgody na powierzenie Miastu Zielona G6ra zada6 dotyczqcych

zadari orowadzenia ksztalcenia uczni6w klas wielozawodowvch w zakresie

8.

9.
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teoretycznych przedmiot6w zawodowych w OSrodku Doksztafcania iDoskonalenia
Zawodowego w Zespole Szk6l i Plac6wek Ksztalcenia Zawodowego w Zielonej G6rze.

12. Uchwala Nr XXIV/117/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 26 wrzeinia 2016r.

zmieniajqca uchwaiq w sprawie okreslenia jednostek bud2etowych gromadzqcych

dochody na wydzielonym rachunku dochod6w, ir6del tych dochod6w iich
przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporzqdzania planu finansowego dochod6w i

wydatk6w nimi finansowanych, dokonywania w nim zmian i ich zatwierdzania.

13. Uchwata Nr XXIV/118/2016 Radv Miasta Wloclawek z dnia 26 wrze(nia 2016r. w

sprawie przekazan ia ska rgi.

14. Uchwala Nr XXIV/119/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 26 wrzeSnia 2016r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie ustalenia sklad6w osobowych stalych komisji Rady

Miasta.

Protok6l soortad2ila:
lolanta Skladanowska
Gl6wny Specjalista BRM.
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